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Soudruzi a soudružky!

Je tomu už třicet let, co se kontrarevoluční 
síly a  podvratné živly pohybující se kolem 
zaprodanců a vlastizrádců, spojených dohro-
mady takzvanou Chartou 77, pokusily o kapi-
talistický převrat v naší republice! Přes jejich 
zdánlivé vítězství a  krátké období nejistoty, 
během kterého byla upozaděna vedoucí 
role Komunistické strany Československa, se 
pracujícímu lidu vedenému novými bojovní-
ky za demokracii a celosvětový mír, podařilo 
vrátit vše ke starým pořádkům! Proto může-
me dnes, třicet roků po nešťastných událos-
tech listopadu 1989, prohlásit, že vše je opět 
tak, jak má být!
Opravdu? Takový text v  novinách bychom 
(doufám) četli neradi. Pravda, máme sice pre-
miéra, který mluví jako Husák, a prezidenta, 

který vypadá jako Brežněv a společně s několika dalšími vykuky se snaží, co jim 
síly stačí, aby se věci „normalizovaly“ zpět ke starým pořádkům. Je také pravda, že 
třetina společnosti si myslí, že za komunistů bylo lépe, ale je snad také pravda, že 
člověk, i když je tvorem chybujícím, je i tvorem učenlivým a stejnou chybu, která 
by tuto zemi na další roky vrhla do náručí nesvobody, už neudělá. Ale je potřeba 
býti stále ve střehu – Husák s Brežněvem nikdy nespí a stačí chvilka nepozornosti 
a překvapení je na světě…
Nám v  Praze 6 se o  jedno takové překvapení postaral pražský magistrát, který 
v říjnu, jen tak mimochodem, informoval okolní svět o tom, že byla zkolaudována 
Blanka. Tedy tunel Blanka. Jen tak, bez ničeho dalšího. Nikdo o ničem nevěděl, 
nikdo nikomu nic neřekl. Je to škoda. Jinak by se možná nestalo to, že z podmí-
nek pro kolaudaci vypadla podmínka, která byla součástí stavebního povolení 
k tunelu. Ta říkala, že tunel může být zkolaudován teprve tehdy, až bude dosta-
věn a zprovozněn vnější pražský okruh. Podmínka, kterou si v minulosti prosadila 
Praha 6, aby tím zmírnila negativní dopady Blanky. Ale to už neplatí. Magistrát, 
který o sobě tvrdí, jak je transparentní, podmínku potichoučku potají škrtl. My si 
teď můžeme vybrat, je-li to hození přes palubu, anebo flusanec do obličeje všem 
obyvatelům Prahy 6, kterých se Blanka bezprostředně dotýká. Třeba těch z Pa-
točkovy nebo Svatovítské. Pro mě je to šok, flusanec i podraz zároveň. Jestliže 
o sobě tvrdím (jako pan primátor), že jsem transparentní, měl bych toho, jehož 
podmínku škrtám, alespoň informovat. A ne to tak nějak udělat, a potom dělat, 
jako by nic a dál pak dělat mrtvého brouka. Jaké budou kompenzace? Jak bude 
magistrát řešit nekonečné kolony, které nám ničí vzduch a zdraví? Transparent-
ně? S  námi? Anebo po  husákovsku pěkně za  zavřenými dveřmi? Anebo nijak? 
Obávám se, že třetí varianta je správná… Inspirace Husákem je zjevná, ale snad 
jen zdánlivá.
Ke třiceti letům svobody a demokracie vám všem přeji hlavně svobodu a demo-
kracii. Berte prosím to, že z televize občas jeden zvláštní pán promlouvá česko-
slovensky a k tomu neskutečně hloupě, a jiný zvláštní pán jen koulí očima a uráží 
na počkání, jako nutné intermezzo, kterým si musíme projít, abychom si uvědo-
mili, že ty dvě – svoboda a demokracie – jsou jako pěkné mladé holky. Když si je 
nebudeme hlídat a hýčkat, tak nám frnknou. A dostat je zpátky, to je sakra těžké!

Srdečně
Ondřej Kolář, starosta

KŘEST KNIHY REVOLUCE 89
V úterý 5. listopadu se v Galerii Stavební fakulty ČVUT (Thákurova 7) 
uskuteční od 15 hodin křest fotografického alba REVOLUCE 8, a to v rámci 
výstavy Listopad 89 ve fotografiích. Kniha přináší unikátní pohled na dění 
v ulicích sametové revoluce od 17. listopadu do prezidentské volby Václava 
Havla, a to skrze objektiv Jana Šilpocha.

KOMENTOVANÉ PROCHÁZKY PRAHOU 6 
Radnice zve na další procházku Prahou 6 s průvodkyní Hedvikou Čen-
kovou, která přiblíží zajímavá místa této městské části. 
 V sobotu 9. listopadu se od 14 hodin můžete seznámit s Průmyslem 
v Bubenči a Dejvicích. Vycházka začíná na konečné tramvajové zastáv-
ce Nádraží Podbaba. Vstup je zdarma, počet účastníků není omezen. 

STROM SPLNĚNÝCH PŘÁNÍ
Během rozsvěcení vánočního stromu na Vítězném náměstí se 1. pro-
since od 18 hodin můžete zapojit do charitativní akce Strom splně-
ných přání 2019, kterou společně pořádají farnost Bubeneč a Praha 6. 
Pod menším stromkem ozdobeným andělíčky se ve stanu farnosti 
Bubeneč můžete stát dárcem i vy. K dispozici tady budou seznamy 
přání dárků pro potřebné, kteří byli vybráni ve spolupráci s odborem 
sociálních věcí a pečovatelskou službou. „Protože právě v adventu se 
zamýšlíme a přejeme si, aby požehnané Vánoce prožili také osamělí, 
nemocní a lidé, kteří žijí v ústraní a nedostatku, máme radost z toho, 
že nás městská část v našem nápadu podpoří,” sdělil P. Miloš Szabo 
z Římskokatolické farnosti u kostela sv. Gottharda v Bubenči.

Pozor změna!
7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6 

se uskuteční v pátek  15. listopadu od  9 hodin  
v zasedacím sále ZMČ, Čs. armády 23, Praha 6, 6. patro. 

Pevný bod INTERPELACE bude zařazen do programu od 15 hod. 
 Program zasedání bude zveřejněn na úřední desce.

POZVÁNKA NA SLAVNOSTNÍ ROZSVÍCENÍ 
VÁNOČNÍCH STROMŮ
29. 11. v 17 hod. Malý Břevnov u MŠ Za Oborou, 
kulturní vystoupení dětí z MŠ.
30. 11. v 17 hod. Břevnov za KC Kaštan, 
vystoupí děti z břevnovských škol. 
30. 11. v 18 hod. Vokovice, nám. V Středu, 
sousedské setkání.
1. 12. v 17 hod. Písecká brána,
 rukodělné dílny zdarma od 14 do 17 hod., 
v 16 hod. rozsvícení 1. svíce na adventním věnci.
1. 12. v 18 hod. Vítězné nám., 
zpívání koled, drobné občerstvení.
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MĚSTSKÁ ČÁST SE ROZHODLA 
 UPRAVIT VÝŠI NÁJEMNÉHO V OBEC-
NÍCH BYTECH. TO SE NAPOSLEDY 
MĚNILO V ROCE 2013 (DO KONCE 
ROKU 2012 REGULOVAL VÝŠI NÁJMŮ 
ZÁKON) A V HLAVNÍM MĚSTĚ PATŘI-
LO K TĚM NIŽŠÍM. 

U  stávajících smluv na  dobu neurčitou dojde 
ke zvýšení nájmu o 20 procent. Kdo tedy platil 
v současnosti za metr čtvereční 114 korun, nyní 
dá 136,80 koruny. U  bytu o  velikosti 60 metrů 
čtverečních tak nájem poroste z  6840 na  8208 
korun, tedy o 1368 korun měsíčně. Je to v sou-
ladu se zákonem, který dovoluje navýšení o 20 
procent každé tři roky. Částka však nesmí pře-
kročit výši průměrného nájemného v  dané lo-
kalitě, což bylo loni v Praze 6 zhruba 250 korun 
za metr čtvereční a měsíc. 
Pro porovnání: podle statistik realitních portá-
lů se pohybovalo komerční nájemné v  bytech 
na  území šesté městské části v  říjnu letošního 
roku na 318 korunách, před rokem to bylo 306 
korun,  nárůst za dvanáct měsíců tak činí 3,9 %. 
Za  komerčně pronajímaný byt o  ploše šedesát 
metrů čtverečních tak lidé zaplatí v  průměru 
19 080 korun. „I  tato čísla ukazují, že zvýšením 
ceny o dvacet procent, které se týká 534 bytů, se 
snažíme narovnat ceny bydlení na území měst-
ské části,“ vysvětluje Zdeněk Hořánek (STAN), 
radní zodpovědný za oblast investic.

Mění se i další smlouvy
U  prodlužovaných a  nově uzavíraných smluv 
v seniorském bydlení Nová Ořechovka a Ve Stře-

šovičkách 55 bude činit nájemné 130 korun 
za  metr čtvereční a  měsíc, u  bytů pronajíma-
ných preferovaným profesím je částka stanove-
na na 150 korun. Při přechodu nájmu, například 
z prarodičů na vnoučata, se prodlužuje nájemní 
smlouva místo stávajících dvou let na  tři roky 
a cena za metr čtvereční je zde stanovená také 
na 150 korun. 
Upravuje se i  prodluž ování nájemních vzta-
hů uzavřených na  základě výběrových řízení. 
Po uplynutí „vysoutěžených“ devíti let může být 
smlouva opakovaně uzavřená na  tři roky, a  to 
za  cenu 150 korun za  metr čtvereční. Když je 
nájemné 130 až 149 korun za  metr, zvedne se 
o 20 %. V případech, kdy dosáhne částky 150 Kč 
za metr a měsíc, bude dále zvyšováno o 20 % při 
uzavření nové nájemní smlouvy.  Tam, kde je ná-
jemné 250 korun a více, neporoste.

Rozdělená opozice
Zda nájemné zdražovat, nebo ne, rozdělilo 
i opozici. Předsedkyně bytové komise Jana Ka-
belová (Piráti) kritizuje, že vůbec není jasné, jak 
se dospělo k předepsaným cenám nájmů. „Rada 
dala svůj návrh členům komise bytové politiky 
bez předchozího projednání jako konečný, bez 
projednání problematiky, bez stanovení skuteč-
né nákladové ceny na  správu a  údržbu bytů,“ 
říká Jana Kabelová. Radnice se podle Zdeňka 
Hořánka snažila ceny nastavit velmi citlivě: „Před 
osmi lety, kdy byla ukončena řízená deregula-
ce nájemného, činila v  Praze 6 výše nájmného 
149,60 korun. Proto dnes – po  osmi letech – 
nastavujeme částku u  nově uzavíraných smluv 
na 150 korunách za metr.“ 

Praha 6 zvyšuje nájmy, ceny jsou stále 
poloviční oproti komerčním 

Posledních dvacet 
parkovacích míst 
na Prašném mostě
V garážích na Prašném mostě zůstává 
volných posledních 20 míst pro auta. 
Zájemci o ně mohou podávat přihlášky až 
do 21. listopadu. 
Podmínky pro získání parkovacího stání v  ga-
rážích jsou stejné jako pro získání parkovacích 
oprávnění v modrých zónách. Stání mohou zís-
kat občané s  trvalým bydlištěm v  celé městské 
části Praha 6. Trvalé bydliště spolu s technickým 
průkazem, případně dalšími doklady, prokáže 
žadatel při podpisu smlouvy. Cena měsíčního 
užívání je 800 korun. Místa pro motocykly jsou 
již zaplněna.

Zastupitel Roman Mejstřík (ANO) s  růstem na-
opak souhlasí: „Zvýšení nájmů v  obecních 
bytech, jakkoliv je nepopulární, má své opod-
statnění. Ceny nájmů v poslední době výrazně 
stouply, v  souvislosti se zvyšováním cen obec-
ně, a  proto i  Praha 6 musí na  tento vývoj re-
agovat. Nicméně ruku v ruce s tím by mělo dojít 
i ke změnám v sociálních programech, aby ne-
byla ohrožena nízkopříjmová skupina obyvatel.“
Městská část si je samozřejmě vědomá, že 
 zvýšení nájmů může u některých obyvatel způ-
sobit finanční problémy. „Mohou čerpat pod-
poru a  státní příspěvky na  bydlení. O  těchto 
možnostech jsou nájemníci informováni v  do-
provodném dopise, který dostávají zároveň 
s novým výměrem nájemného,“ doplňuje Zde-
něk Hořánek.

Hlavní město oznámilo změny v MHD 

Bez jakéhokoliv projednání s  městskými 
částmi. „O omezení dopravy informoval praž-
ský radní Scheinherr na  tiskové konferenci, 
aniž by předtím došlo k jakémukoliv jednání 
s  Prahou 6. Takový postup nejen odporuje 
dosavadní praxi, ale je naprosto nepřijatel-
ný,“ uvedl Jiří Lála, místostarosta pro dopra-
vu. Změny jsou podle hl. města dočasné 
od 31. 10. do 22. 12. a jsou vynucené nedo-
statkem řidičů autobusů.

Co se omezí v Praze 6?
linka 131: dopolední prodloužení intervalu 
10 na 12 minut, o víkendu kloubové autobu-
sy v intervalu 15 namísto 12 minut.
linka 176: dopoledne prodloužení intervalu 
z 10 na 12 minut
linka 216: Zkrácení do  trasy Sídliště Baba – 
Vozovna Střešovice, zrušen víkendový povoz.
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VÝZNAMNÉHO ČESKÉHO GRAFIKA, 
MALÍŘE A ILUSTRÁTORA A SVÉHO 
DLOUHOLETÉHO OBYVATELE KAMI-
LA LHOTÁKA SI PRAHA 6 PŘIPOMÍNÁ 
NOVOU PAMĚTNÍ DESKOU. 

Ta byla slavnostně odhalena na  domě č. 54 
v  Terronské ulici, přesně 29 let po  Lhotákově 
smrti. Zde Kamil Lhoták žil se svou ženou a sy-
nem v  letech 1939 až 1961. Autorem desky je 
mladý sochař a  medailér Martin Dašek, jehož 
s  Lhotákem pojí láska k  motocyklům. Na  slav-
nostní odhalení přijel na  motocyklu Scott 

Flying Squirrel z  roku 1927, podobném, jaký 
vlastnil a  zbožňoval i  Lhoták. Proto ho také 
Dašek zvolil jako motiv pamětní desky. Pamět-
ní desku odhalil místostarosta pro kulturu Jan 
Lacina (STAN) spolu se synem umělce Kamilem 
 Lhotákem mladším, který vzpomenul na  své-
ho otce i  na  to, jak společně navštěvovali zá-
vody v ploché dráze na Strahově a ve Slaném. 
Za  Spolek přátel Kamila Lhotáka, který vznik 
desky inicioval, se zúčastnil jeho předseda 
Evžen Škňouřil, který předal Praze 6 pamětní 
mince, které byly vydány k  100 letům výročí 
Lhotákova narození. 

DO VÝBĚROVÉHO ŘÍZENÍ NA PRONÁ-
JEM BÝVALÉHO NÁDRAŽÍ BUBENEČ 
SE PŘIHLÁSILO 51 PROJEKTŮ, VÍTĚZ 
BUDE ZNÁM 11. LISTOPADU.

Členové hodnotící komise, kde má vedle zá-
stupců odboru správy majetku, územního roz-
voje a  odboru kultury, sportu a  volného času 
zastoupení také všech šest zastupitelských klu-
bů Prahy 6, v  pondělí 7. října schválili postup 
vyhodnocení a oficiálně otevřeli 51 obálek s na-
bídkami. Jeden projekt byl na místě vyřazen pro 
pozdní dodání. Porota si pak stanovila termín 
na  prostudování projektů a  jejich ohodnocení 
na pondělí 4. listopadu a za předsedu si zvolila 
místostarostu Jana Lacinu (STAN). 
„Všichni porotci bodují v  prvním kole každý 
projekt podle tří kritérií – dlouhodobá udržitel-
nost, kvalita projektu, přínos pro okolí –  a mají 
k  dispozici celkem třicet bodů. Do  druhého 
kola postoupí pět nejlépe hodnocených, s  je-
jichž autory proběhnou individuální pohovory, 

a  to v  pondělí 11. listopadu. Po  nich bude mít 
každý porotce jeden bod pro svůj favorizovaný 
projekt,“ vysvětluje způsob hodnocení místosta-
rosta. Porota pak schválí pořadí na prvních pěti 
místech podle počtu dosažených bodů. V  pří-
padě rovnosti dojde k doplňkovému hlasování. 
Kdyby vítěz výběrového řízení smlouvu za 100 
tisíc korun ročně nakonec neuzavřel, následuje 
další v pořadí. 
„Mezi nabídkami jsem zahlédl několik velmi 
pěkných vizí, výběr tak zřejmě nebude lehký. 
Jsem ale rád, že o  provozování budovy nádra-
ží Bubeneč je takový zájem. Potvrzuje to naše 
původní předpoklady, že tento objekt má velký 
potenciál,“ říká člen komise a zastupitel Martin 
Polách (ANO).   Podobný názor mají i Zelení, kte-
rým vadí jen zdlouhavost celého procesu: „Úro-
veň uchazečů je ale vynikající a  vybrat z  nich 
jednoho bude velmi těžké.  Souhlasíme s tím, že 
se nesoutěží v první řadě cena, ale kvalita a pří-
nos pro veřejnost,“ říká jejich člen komise a za-
stupitel Pavel Weber.

 Dopravní komise podpořila vznik nové os-
trovní zastávky autobusu v  ulici Libocká, což 
umožní nasazení kapacitních kloubových auto-
busů na oblíbenou linku 191.
 Praha 6 se zapojí do pilotního projektu hlav-
ního města na popelnice na gastroodpad.
 Komise dopravní se zabývala dalšími návrhy 
na  zlepšení bezpečnosti provozu, které budou 
zařazeny do programu BESIP 2020.
 Členové bezpečnostní komise se zaobírali 
počtem a hlavně stavem takzvaných rizikových 
objektů na území Prahy 6. Konkrétně se zajímali 
o aktuální situace například dvou objektů u Ná-
draží Veleslavín, jež jsou ve stavu určeném k de-
molici, dále objekt v ulici Radčina či bývalé šatny 
v ulici Skokanská.
 Komise životního prostředí vypíše nové do-
tační programy na  rok 2020, mezi nimi budou 
i ty týkající se adaptace na klimatickou změnu.
 Výbor pro výchovu a  vzdělávání doporučil 
radě, aby schválila přidělení dotací z programu 
Otevřený svět 2019 základním školám ve  výši 
4  325  000 Kč a  vyhlásila podmínky  tohoto 
dotačního programu na  rok 2020, jakož i  sta-
tutu Excelentní jazyková škola pro školní rok 
2020/2021.
 Bezpečnostní komise diskutovala o dopravě 
před základními a  mateřskými školami v  ranní 
špičce. Na  základě podnětu rodičů z  okolí ZŠ 
Dědina byl se zástupci městské policie dohod-
nut další postup včetně monitoringu četnosti 
vjezdu vozidel do pěší zóny.
 Kulturní komise projednala a vzala na vědo-
mí návrh rozpočtu pro oblast kultury pro rok 
2020. 

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 

V rámci projektu sněhové pohotovosti 
bude letos městská část uklízet stejné 
ulice jako loni, a to od prosince do kon-
ce března.
Schůdnost a úklid chodníků budou v oblasti 
Hanspaulky, Baby, Sedlce, Šáreckého údolí 
a části Ořechovky opět zajišťovat dobrovolní-
ci v rámci sněhové pohotovosti. Částka za od-
vedenou práci činí 1000 Kč za  tzv. dosažitel-
nost a 400 Kč za každý odpracovaný sněžný, 
mimořádný sněžný a úklidový den.
Máte o  tuto brigádu zájem? Přijďte v  pon-
dělí 4. 11. podepsat smlouvu do  místnosti 
ve 2. patře radnice (číslo dveří 225). Pořadová 
čísla začnou pracovníci ODŽP vydávat od 7.30 
hodin. Při podpisu smlouvy bude současně 
vydávána sada nářadí obsahující: hrablo, koš-
tě, škrabka na led, nádoba na posyp, lopatka 
+ ochranné pracovní pomůcky.

Pamětní deska Kamila Lhotáka

Sněhová pohotovost 
začíná 1. prosince

Velký zájem o bubenečské nádraží 
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DOPRAVA

OD PONDĚLÍ 18. LISTOPADU SE 
ROZŠIŘUJÍ ZÓNY PLACENÉHO STÁNÍ 
DO OBLASTÍ DĚDINY, DOLNÍ LIBOCE, 
ČÁSTI HANSPAULKY, BATERIÍ A ČÁSTI 
OŘECHOVKY.
Zavedením modrých zón se nejen vyhrazují 
parkovací místa pro občany Prahy 6, kteří tak 
nemusí při parkování bojovat s  řidiči z  jiných 
městských částí nebo obcí z  okolí hlavního 
města, ale také někdy dochází k legalizaci zvy-
kového parkování, které bývá v  v  rozporu se 
zákonem o silničním provozu. „Jsem rád, že se 
nám na magistrátě podařilo letos prosadit ale-
spoň toto částečné rozšíření, a budeme se i na-
dále snažit prosadit zóny na zbytek území tak, 
jak nám to ukládá usnesení zastupitelstva naší 
městské části,“ říká místostarosta pro dopravu 
Jiří Lála (ODS). 

„Rozšiřování modrých zón je pro rezidenty Pra-
hy 6 přínosné – zajišťuje jim parkování, jejich 
kreativní využití může zklidnit dopravu a limito-
vat tranzit,“ dodává nezávislý zastupitel Antonín 
Nechvátal.

Kde a jak získat parkovací oprávnění
Parkovací oprávnění, které je potřeba na  modře 
vyznačených místech, mohou získat občané, 
kteří mají trvalé bydliště v  Praze 6, ti za  roční 
parkování zaplatí 1200 korun u  prvního vozi-
dla, sedm tisíc u  druhého, cena za  třetí a  kaž-
dé další se pohybuje od  30 do  24 tisíc korun. 
Rezidenti starší 65 let a  rezidenti-držitelé prů-
kazu ZTP, ZTP-P platí za  první vozidlo 360 ko-
run ročně, vlastníci nemovitosti 7000 korun, 
u druhého a dalších se ceny zvyšují. O parkova-
cí oprávnění také mohou žádat právnické a fy-
zické  podnikající osoby, které mají sídlo nebo 
 provozovnu v  Praze 6. Pro ně je stanovená 
cena parkování za první vůz na 7000 korun roč- 
ně, u druhého a každého dalšího na 30 až 24 ti-
síc korun. 

Příjmy do obecní pokladny
Příjmy ze zón placeného stání, tedy jak peníze 
z  parkovacích automatů, tak z  prodeje parko-
vacích oprávnění, si mezi sebou dělí půl na půl 
hlavní město a  městská část. Tak za  tři roky 
od  zavedení modrých zón Praha 6 získala 61,2 
milionu korun. V roce 2015 to bylo zhruba sedm 
milionů a  jednalo se pouze o  úhradu nákladů 
za provoz výdejny parkovacích karet a zajištění 
prodeje parkovacích oprávnění. V dalších dvou 
letech se částka vyšplhala na 26,8 a 27,4 milio-
nu korun. Tyto cifry se skládají z  padesátipro-
centního podílu ze zaplaceného parkovného – 
jde o dvacet dva, respektive 23 milionů korun, 
a  menší suma je uhrazení finančních nákladů 
na provoz výdejny parkovacích oprávnění a za-
jištění prodeje parkovacích oprávnění.
Příjmy jsou převáděny Praze 6 na  účet hospo-
dářské neboli zdaňované činnosti a  další rok 
se zařazují do  rozpočtu. Využívají se na  běžné 
výdaje v  oblasti dopravy a  životního prostředí 
a také na režijní výdaje na provoz výdejny par-
kovacích oprávnění.  

Modré zóny se 
rozšiřují 

Výdej parkovacích oprávnění pobíhá na adrese 
Uralská 769/4  (respektive Dr. Zikmunda Wintra), 
v pondělí a ve středu jsou úřední ho diny od 8 do 18 
hodin, v úterý a ve čtvrtek od 8 do 15 hodin a v pá-
tek se zavírá ve 14 hodin. Všechny formuláře a infor-
mace, jaké doklady je třeba pro vydání parkovacího 
oprávnění mít, najdete na www.parkujvklidu.cz.

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 SE DLOU-
HODOBĚ ZABÝVÁ PROBLEMATIKOU 
TAKZVANÉHO ZKLIDŇOVÁNÍ DOPRA-
VY, KDY DOCHÁZÍ K ÚPRAVÁM ULIC 
ZPOMALENÍM DOPRAVY MOTOROVÉ 
A PREFERENCÍ TÉ NEMOTOROVÉ.   
„Efektivního zklidnění dopravy lze dosáhnout 
řadou stavebních opatření regulujících faktic-
kou rychlost vozidel při rekonstrukcích komu-
nikačního prostoru. Zejména je vhodné na pře-

dem vyhodnocených místech, například v okolí 
škol a  školek či v  místech zatížených průjezd-
nou dopravou, aplikovat opatření, jako jsou  
stavební zpomalovací prahy, dopravní šikany či 
zúžení vozovky,“ vysvětluje předseda dopravní 
komise Vladimír Šuvarina (ODS).
V letošním roce se podařilo v rámci programu 
BESIP, financovaného ze strany hlavního města 
Prahy, realizovat úpravy křižovatek U Dejvické-
ho rybníčku – Zavadilova, Sestupná – U Hvězdy 
a Sestupná – V Domcích a dokončuje se úprava 

křižovatky Kolejní – Seminární. Na příští rok se 
plánuje například rekonstrukce křižovatek Vel-
varská – Jírova, Studentská – Zikova, a přecho-
du Dlabačov (Strahovská – Diskařská).
„V oblasti prosazování zásad bezpečnosti silnič-
ního provozu máme připravenou řadu dalších 
důležitých projektů na základě podnětů veřej-
nosti. V této věci  spolupracujeme s odborníky 
a  ve  vlastní režii připravujeme projektové do-
kumentace, které následně investičně zabez-
pečí město,“ dodává místostarosta zodpovědný 
za oblast dopravy Jiří Lála (ODS).

Prosazování dopravních opatření BESIP
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ÚZEMNÍ ROZVOJ

UŽ POTŘETÍ SE SEŠLO VEDENÍ SPRÁ-
VY ŽELEZNIČNÍ DOPRAVNÍ CESTY 
(SŽDC) A ZÁSTUPCI RADNICE S OB-
ČANY, ABY DISKUTOVALI O MODER-
NIZACI TRATI PRAHA–KLADNO S OD-
BOČKOU NA LETIŠTĚ. TENTOKRÁT 
BYLO SETKÁNÍ VĚNOVANÉ ÚSEKU 
DEJVICE–VELESLAVÍN.
Vlakové spojení mezi Dejvicemi a Veleslavínem 
má vést pod povrchem, v současnosti byla před-
stavena už třetí – takzvaná jižní varianta. O té se 
poprvé začalo mluvit na  březnovém veřejném 
setkání. Důvodů, proč se k  ní SŽDC přiklonilo 
a  upustilo od  předchozí, severní, je několik – 
složité geologické podmínky v  blízkosti vodo-
jemu Bruska, možnost negativního ovlivnění 
přístrojů Fyzikálního ústavu nebo možný nega-
tivní vliv na vedení ražených tunelů ve výrazně 
nižší hloubce pod zástavbou. Proti jižní variantě 
se postavili především občané Střešovic, pod 
touto čtvrtí z části vede. Založili si proto Spolek 
na  ochranu Střešovic, v  jehož čele stojí bývalý 
radní pro dopravu Roman Mejstřík. Obávají se 
hlavně toho, že ražení a provoz tunelu – ten však 
v  této části povede v  hloubce padesát pět až 
osmdesát metrů – může poškodit jejich domy, 
vibrace budou znepříjemňovat život a hrozí ztra-
ta vody ve  studních. Proto navrhli modifikace 
této trasy, která by území minula. SŽDC ji prově-
řovalo a objevilo několik problémů – např. tep-
lárna na Veleslavíně, která je soukromá, by byla 
kvůli stavbě, přesněji nutnosti navážet a odvážet 
stavební materiál, dva až tři roky mimo provoz. 
Většinu setkání tvořila diskuze, když před-
stavitelé radnice a SŽDC odpovídali na otáz-
ky občanů. Některé z nich se opakovaly:
 Proč nelze vést tunel pod stávající trasou? 
Jednoduše současná trasa není dimenzována 
na to, aby se sem vešly dva tunely. Ať už by se 
koridor vedl na povrchu nebo pod ním, vyžáda-

lo by si to demolici některých domů a  staveb, 
včetně zásahu do  Proboštského dvora, musely 
by se kombinovat jak hloubené, tak ražené tu-
nely, v řádech metrů pod povrchem, což by ne-
gativně ovlivnilo okolí. 
 Co se stane s kolejemi a stávající Buštěhrad
skou dráhou, pokud budou vlaky jezdit tunely? 
„Ráda bych popřela jakékoli nehorázné fámy 
o tom, že uvolněné  pozemky řešíme s  nějaký-
mi developery se sídlem v  Panamě. Opakuji to 
opět, že pozemky, které nyní patří SŽDC budou 
uvolněny ve  prospěch občanů v  plné šíři,“ zdů-
razňuje radní pro strategický rozvoj Eva Smutná 
(KLID/TOP09) a  dodává, že proto také společně 
se starostou Ondřejem Koláře s generálním ředi-
telem SŽDC podepsali memorandum o tom, že 
po zahloubení Buštěhradské dráhy se bude o bu-
doucím využití uvolněných pozemků rozhodovat 
společně s  Prahou 6 tak, aby pozemky sloužily 
občanům a v tomto prostoru tzv. „Zelené radiály“ 
vznikla například promenáda pro pěší s navazu-
jícími volnočasovými a  sportovními aktivitami 
v nově vzniklé zeleni.
 Proč se neprodlouží na letiště metro A?
Zatímco stavba železnice, včetně Buštěhradské 
dráhy, patří do kompetence státu, metro plánu-
je, staví a platí hlavní město. Tedy zástupci SŽDC 
nebyli kompetentní na  tuto otázku odpovídat. 
Ovšem je pravda, že železnice vede po  trase 
Praha–Kladno a je plánovaná tak, aby ji využívali 
lidé z této oblasti místo aut a ulehčili tak dopra-
vě především v Praze 6. Metro na letiště takový 
problém neřeší. „Modernizace železnice je pro 
Prahu 6 zásadním projektem a  její dvacetičtyř-
hodinový provoz a propojení s Kladnem a dal-
šími obcemi na  severozápadě Prahy nemůže 
metro pochopitelně zajistit. Propojení s letištěm 
je dalším přínosem této stavby, a to především 
pro obyvatele podél městských tříd, například 
Evropské, která trpí průjezdem stovek autobusů 
či taxíků,“ doplňuje Eva Smutná.

 Může ražba tunelu zničit domy na povrchu? 
Samozřejmě při stavbě nelze vyloučit cokoli, 
SŽDC je státní firma, a tak by případné násled-
ky ze zákona řešil stát. Ovšem rizika by měla být 
minimální. Tunel bude ražený nejšetrnější meto-
dou TBM a povede převážně v hloubce 50 až 80 
metrů pod zemí. Jen pro ilustraci uvedli zástupci 
SŽDC na  setkání s  občany příklad z Vídně, kde 
stejnou metodou razili tunel, jehož strop je pou-
hý metr a půl pod základovou deskou bytového 
domu. Díky moderním technologiím a  mate-
riálům majitelé domu, po deseti letech provozu, 
žádné otřesy nezaznamenávají a při stavbě dům 
poškozen nebyl. 
 Jak je to se stanoviskem ÚVN
Stanovisko ÚVN z roku 2016 má Praha 6 k dispo-
zici a odpovídá stupni projektové dokumentace. 

Bez železnice se doprava nezlepší
„Po  kolejovém spojení z  21. století na  Kladno 
a letiště volají desítky let obyvatelé kolem Evrop-
ské a Patočkovy, přes které se každé ráno a večer 
hrnou proudy dojíždějících aut. Další odkládá-
ní kvůli domu předsedy ANO Praha 6 považuji 
za nepřípustné,“ komentuje situaci Pavel Weber, 
spolupředseda Zelených. Podobný názor má 
i  starosta Ondřej Kolář (KLID/TOP 09): „V anglo-
saském světě používají pěknou zkratku – NIMBY. 
Znamená „not in my backyard“ – tedy, volně pře-
loženo, ne na mojí zahradě. Vlak na letiště je ta-
kové NIMBY Prahy 6 - všichni ho chtějí, všichni se 
vztekají, že ještě nejezdí, ale běda, když ten vlak 
má jet pod námi,“ komentuje protesty a dodává, 
že mu boj proti železnici připomíná indiánské 
útoky proti stavbě železnice na Divokém západě. 

Kolem modernizace trati mezi Dejvicemi 
a Veleslavínem se objevuje stále více účelo-
vých nepravd. Proto se v prosincovém čísle 
k tématu opět vrátíme ve zvláštním článku.

Již třetí setkání k železnici 
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PARTICIPACE

OD 10. DO 30. LISTOPADU MŮŽE-
TE SVÝMI HLASY ROZHODNOUT, 
KTERÝ Z NÁPADŮ VYLEPŠÍ VEŘEJNÝ 
PROSTOR V PRAZE 6.

Z  podaných 54 nápadů postoupilo do  závě-
rečného hlasování 21, z  nichž 14 je takzvaně 
malých, tedy s  rozpočtem do  400 tisíc korun, 
a sedm velkých – jejich realizace by měla přijít 
na 400 001 korun až jeden milion.  Na ty první 
jsou v rozpočtu vyčleněné dva miliony a na dru-
hé tři miliony korun.
„Je překvapivé, jak malé procento nápadů po-
stoupilo do  hlasování, zejména, když téměř 
totožné návrhy v  minulých letech prošly,“ říká 
Babora Truksová za Zelené. 
„Třetí ročník přinesl hodně zajímavých věcí. Bo-
hužel i  letos se objevila celá řada nápadů, kte-
ré realizovat buď vůbec nešlo, nebo by to bylo 
neúměrně složité a nákladné. Velmi často bývají 
nápady umisťovány na pozemky, na které měst-
ská část vůbec nedosáhne,“ říká starosta  Ondřej 
Kolář a  dodává, že už teď radnice přemýšlí 
o tom, zda Nápadu pro Šestku nedat novou po-
dobu a nezaměřit ho například na jednu oblast 
veřejného života.

Mezi velkými nápady se o vaše hlasy 
ucházejí: 

Revitalizace zeleně před základními 
školami na náměstí Svobody
Cena 850 000 Kč
Stávající stromy by měly být zachovány a  do-
vybaveny vhodným mobiliářem s  ohledem 
na  koncepci celého náměstí. Upravené pro-
stranství pak bude sloužit nejenom žákům obou 
škol, ale všem kolemjdoucím.

Voda na hřišti Generála Píky
Cena 720 000 Kč
Na  víceúčelovém hřišti a  sportovišti Generála 
Píky podle autora projektu chybí pítko a vodní 
prvek pro děti.

Bezbariérové napojení Dědiny a ul. Pilotů
Cena 900 000 Kč 
Nápad žádá vybudování bezbariérového na-
pojení ulice Vlastina a Pilotů u kasáren Ruzyně 
tak, aby  tato pěší stezka byla směrem k vlako-
vé zastávce Praha-Ruzyně přístupná i  rodičům 
s kočárky, starším lidem nebo handicapovaným.

Pumptrack
Cena 1 000 000 Kč
Pumptrack je unikátní dráha pro děti i dospělé 
na uzavřeném okruhu, kde se udržuje rychlost 
jen „pumpováním“ mezi boulemi a  klopenými 
zatáčkami. 
 
Oživení sportovně dětského koutku 
Manovka
Cena 590 000 Kč
Hlasujte pro tento projekt, pokud si přejete 
proměnit prostor nedaleko Manského rybníka 
v  příjemné místo, kde by se bylo možné sejít 
a sportovat.

Vodní dětské hřiště Ruzyně
Cena 790 000 Kč
Volný prostor u  Litovického potoka je na  do-
hled od základní a mateřské školy, a také míst-
ní  samoobsluhy – lidé z  Ruzyně by zde ocenili 
veřejné dětské hřiště s  prolézačkou a  vodním 
prvkem. 

Dětské a street workoutové hřiště 
 Lišanská
Cena 690 000 Kč
Hřiště pro všechny věkové kategorie, kde si děti 
pohrají, dospělí zasportují a  senioři si posedí. 
Bude také sloužit k setkávání sousedů. 

Mezi malými nápady se o vaše hlasy 
ucházejí:

Dětské hřiště 7+ na Petřinách 
Cena 400 000 Kč
Dětské hřiště pro starší děti  na Petřinách chybí 
a mělo by mít možnost dalšího rozšíření.

Obnova přírodní stezky od vokovické 
smyčky údolíčkem až do Šárky
Cena 400 000 Kč
Podle autora nápadu by stačila jednoduchá pě-
šina a krátké schody, které napojí stávající údo-
líčko několika citlivými zásahy tak, aby se stalo 
přístupným široké veřejnosti.  

Grilovací/piknikové místo s bylinkovou 
zahrádkou na Dědině
Cena 150 00 Kč
Pro tento nápad hlasujte, pokud budete chtít 
vybudovat veřejné grilovací či piknikové místo 
s bylinkovou zahrádkou. 

Herní prvky na horní cestě na Sídlišti 
Dědina
Cena 200 000 Kč
Jde o sérii herních prvků namalovaných stálou 
barvou na  asfaltovou cestu, která je páteří ob-
lasti a slouží ke komunitnímu setkávání. 

Lavička v Proboštské
Cena 150 000 Kč
Lavička v  parku už léta chybí. Zůstal po  ní jen 
betonový plácek, na který by se měla vrátit. Po-
slouží nejen místním obyvatelům.

Doplnění venkovního sportoviště u vstu-
pu do Obory Hvězda
Cena 390 000 Kč
Autoři navrhují doplnit již existující posilovnu 
o  trampolíny v  zemi, pás s  pískem pro skoky, 
stanoviště pro hod, bosý chodník, tyč na  šplh 
a prostor pro hraní pétanquu a kuliček.
 
Lavičky – sídliště Dědina
Cena 400 000 Kč
Návrh chce revitalizovat části betonových torz 

Hlasujte o nejlepším Nápadu pro Šestku 

HLASOVÁNÍ NA WEBU
Veřejné hlasování letos proběhne  
od 10. do 30. listopadu  
na webu www.napadprosestku.cz

Pumptrack je unikátní 
dráha pro děti i dospělé 

na uzavřeném okruhu.



PARTICIPACE

a obnovit odpočinkové zóny, čímž by se napravil 
současný stav, kdy betonové bloky hyzdí okolí.

Hřiště Myslivečkova–Dusíkova
Cena 400 000 Kč
V  lokalitě Větrníku není hřiště pro děti věku 
1. stupně ZŠ, proto by se do  vnitrobloku Dusí-
kova–Myslivečkova vedle stávajícího hřiště pro 
malé děti mohl umístit betonový pingpongo-
vý stůl, průlezka, malá branka se sítí na kopání 
a hřiště na pétanque.  

25 metrů pro pěší
Cena 200 000 Kč
Kdysi bylo pozměněno v úseku cca 25 metrů tra-
sování cesty pro pěší mezi ulicemi Na Pahoubce 
a Nad Šárkou. To by se mělo dodělat a obnovit 
původní stav v tomto místě. 

Piknikové místo s ohništěm na Dědině
Cena 150 000 Kč
Piknikové místo s  ohništěm a  lavičkami hned 
u  sídliště Na  Dědině by se mělo nacházet na blízkém valu asi sto metrů od sídliště, které si 

o podobné využití přímo říká. 

Revitalizace křovinného plotu
Cena 50 000 Kč
Tento projekt volá po úpravě a doplnění keřové-
ho plotu v ulici Myslivečkova Na Petřinách. 

Doplnění dětského fotbalového hřiště 
v ulici U Kolejí
Cena 400 000  Kč
V  Dolní Liboci mezi Libockým rybníkem a  Li-
bockou ulicí není žádné volně dostupné hřiště 
pro děti ve věku 10 až 15 let, kde lze hrát míčové 
hry. Přitom stačí doplnit stávající hřiště v  ulici 
U Kolejí tak, aby míč nelítal mimo hřiště.

Pingpongové stoly pro všechny
Cena 200 000 Kč
Projekt spočívá v instalaci 10 betonových ping-
pongových stolů do  veřejného prostoru – na-
příklad na Babě, Bořislavce, Lotyšské, Petřinách 
nebo Veleslavíně.

Likvidace vyšlapaných cestiček poškozu-
jících zeleň
Cena 150 000 Kč
Na  sídlišti Petřiny, v  sousedství prodejny Billa 
(roh Bubeníčkovy a Na Petřinách)  jsou v zeleni 
neestetické vyšlapané cestičky, kterými si lidé 
zkracují cestu. Autor nápadu navrhuje v jednom 
zkušebním místě zničenou zeleň ohradit živým 
plotem. 

INZERCE

VEŘEJNÉ SETKÁNÍ K NÁPADU 
PRO ŠESTKU 
Veřejné setkání k Nápadu pro Šest-
ku bude ve čtvrtek 7. listopadu 2019 
od 18  hodin v kavárně Potrvá u metra 
 Hradčanská, Srbská 2, Dejvice.
Na setkání budou navrhovatelé moci 
prezentovat své nápady a získat pro ně 
podporu před veřejným hlasováním. Bude 
možnost probrat detaily, diskutovat a se-
známit se s navrhovateli a zástupci radnice. 
Drobné občerstvení bude zajištěno.

Vznikne v Ruzyni dětské hřiště 
s prolézačkou a vodním prvkem?
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KULTURNĚ-CHARITATIVNÍ AKCE 
VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR, KTEROU 
 POŘÁDÁ NADAČNÍ FOND ŠESTÝ 
SMYSL ZA PODPORY MĚSTSKÉ 
ČÁSTI  PRAHA 6, SE LETOS KONÁ 
UŽ POSEDMÉ. „LZE TEDY MLUVIT 
O DOBRÉ TRADICI, KDE KROMĚ 
POCITU, ŽE JSTE UŽITEČNĚ PŘI-
SPĚLI NA DOBROU VĚC, SI MŮŽETE 
VYCHUTNAT BO HATÝ KULTURNÍ 
PROGRAM,“ ŘÍKÁ RADNÍ PRO SO-
CIÁLNÍ POLITIKU MARIÁN HOŠEK 
(KDU-ČSL).

Součástí Vánočního bazáááru je dobročin-
ná sbírka předmětů. O  víkendu 30. listopadu 
a 1. prosince  od 14 do 18 hodin můžete přinést 
do  TJ Sokol Dejvice, vstup z  Bubenečské ulice 
číslo 4, pěkné a neponičené věci, které by vám 
po  vánočním úklidu doma překážely, ale ně-

komu jinému udělají ještě radost. Pošlete dál 
hračky, oblečení, sportovní potřeby, bižuterii, 
keramiku, vánoční ozdoby, věci do  domácnos-
ti – tedy vše, co je funkční, nerozbité, ale doma 
vám zbytečně zabírá místo.

Film pro děti i kapela Zrní
Následující víkend – přesněji v pátek 6. a v so-
botu 7. prosince – proběhne Vánoční Bazááár 
s  bohatým kulturním programem pro celé 
 rodiny, který bude spojený s  prodejem před-
mětů z této charitativní sbírky. V pátek se kino 
Dlabačov (Bělohorská 24, hotel Pyramida) 
otevře v 15 hodin a v sobotu v 11 hodin. Kro-
mě zajímavých tipů na  dárky vás čeká bohatý 
program pro děti, který nabídne film, divadlo, 
klauna nebo malování na  obličej, i  večerní 
koncerty pro dospělé a  větší děti, účinkovat 
budou ka pela Zrní, Sunflower Caravan, Yellow 
Sisters a další. Veškerý kulturní program je pro 
návštěvníky zdrama. 

JEDINEČNOU PŘÍLEŽITOST –  NA-
VŠTÍVIT ZDARMA PŘEDSTAVENÍ 
OPERA BETLÉM V DIVADLE SEMA-
FOR – NABÍZÍ SENIORŮM ODBOR 
SOCIÁLNÍCH VĚCÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI 
PRAHA 6. 

Představení lze vidět v  sobotu 14., v  nedě-
li 15. a  v  sobotu 21. prosince, začátek je vždy 
v  16 hodin. První část představení se věnuje 
semaforským vánočním písničkám. Ve  druhé 
části se skupina dětí pronásledovaná Herodem 

a sličnou ďáblicí Luciferií vydává hledat Betlém, 
kam právě míří také tři králové, nešťastná selka 
a  diplomatická dvojice z  republiky Bramborie. 
Na všechny dohlíží dobrý anděl. V představení 
účinkují Jiří Suchý, Jitka Molavcová a  členové 
souboru a orchestru divadla Semafor. 
Zájemci, kterým je více než 65 let a mají trvalý 
pobyt v  Praze 6 (prokázat to musejí platným 
občanským průkazem), si mohou vyzved-
nout vstupenky zdarma v  kanceláři číslo 208 
ve 2. patře. Senior s průkazkou ZTP/P může jít 
s doprovodem.

Dobročinná sbírka a Vánoční bazááár letos posedmé

Divadelní představení pro seniory v divadle Semafor

ZAPIŠTE SI DO DIÁŘE
Dobročinná sbírka: 30. listopadu a  1. pro-
since, od  14 do  18 hodin, TJ Sokol Dejvice, 
Bubenečská 4. 
Vánoční bazááár: pátek 6. prosince od  15 
hodin a  sobota  7. prosince  od  11 hodin 
v Kině DLABAČOV, Bělohorská 24

Komu pomáháte? 
Z  výtěžku Bazááárku budou podpořeny čtyři 
děti s  poruchami autistického spektra, které 
byly vybrány sociálním odborem Praha 6.
 Saša S. (11 let) je chytrý a  laskavý kluk s těž-
kým autismem. Slovně komunikuje jen velmi 
omezeně, nerozumí běžné řeči a  nedokáže se 
orientovat v situacích okolního světa. Nejlepším 
dárkem pro něj proto bude služba asistenta, 
s kterým bude chodit na procházky. 
 Eliška J. (9 let) trpí poruchou autistického 
spektra, má postižení i jemné motoriky a grafo-
motoriky. Eliška si přeje nový tablet, který využi-
je k různým elektronickým i vzdělávacím hrám.
 Josífek D. (6,5 roku) má diagnostikovanou 
poruchu pozornosti s  hyperaktivitou ADHD, 
úzkostnou poruchu, poruchu emocí a  chová-
ní, komplexní vývojové trauma. Dárek pro něj 
bude nová postel. 
 Jakub T. (7 let) je z dvojčat. Po narození vážil 
pouze 630 gramů a musel podstoupit tři  opera-
ce. Trpí syndromem krátkého střeva. Nedokáže 
vstřebat dostatek živin, a tak je o 15 kilogramů 
lehčí a  15 centimetrů menší než jeho zdravý 
bráška. Kubík má i další diagnózy – ADHD, ne-
rovnoměrný vývoj, sociální nezralost a  také 
vadu řeči a oční vadu. Moc by si přál odleh čené 
kolo a  koloběžku, aby mohl se svou rodinou 
 sportovat. 

Více informací najdete na  www.nfsestysmy-
sl.cz nebo na FB nadačního fondu.
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Kulturně komunitní centrum Senior fitnes  zve na cestovatel-
skou přednášku o Venezuele manželů Šedových. Akce proběhne 
v Uralské ulici č. 6 13. listopadu od 15 do 17 hodin a je zdarma. 
Listopadový Den pro zdraví se tentokrát uskuteční v bazénu TJ Motor-
let Radlice, zúčastnit se můžete i přednášky První pomoc pro seniory.
Centrum otevírá i nové kurzy –  karetní hra mariáš a taneční lekce ur-
čené jednotlivcům. Poslední volná místa jsou v  lekcích: španělština, 
ruční práce, malování, ping-pong a zdravotní cvičení s  individuálním 
přístupem. Všechny aktivity jsou zdarma a  probíhají na  adrese Ural-
ská 6, Praha 6. Zájemci se mohou hlásit na  telefonech: 281  910  522 
a 777 778 760 nebo recepce@seniorfitnes.cz. Další informace najdete 
na www.seniorfitnes.cz 

JAKO KAŽDÝ ROK, I LETOS PŘIPRA-
VILA RADNICE PRO SENIORY V DOBĚ 
ADVENTU JEDNODENNÍ VÝLETY.  
ODJEZDY JSOU VŽDY V SEDM HO-
DIN OD BUDOVY HOTELU DIPLOMAT 
V EVROPSKÉ ULICI. PŘEDPOKLÁDA-
NÝ NÁVRAT BY MĚL BÝT MEZI 20. 
A 21. HODINOU. 

3. prosince – Regensburg, účastnický 
poplatek 200 korun
Během zájezdu do  tohoto historického měs-
ta na  Dunaji si s  průvodcem projdete město, 
půjdete přes kamenný most k římskému opev-
nění a bránou Porta Pretoria, k dómu sv. Petra, 
kolem takzvaných věžových domů přes některá 
náměstí k radnici. Procházka končí na vánočním 
trhu, projít se můžete po pěší zóně a zbude čas 
na individuální nákupy. 

5. prosince – Míšeň, Dráždany, účastnický 
poplatek 8 eur
V  Míšni navštívíte ukázkové dílny světoznámé 
porcelánky, spolu s výstavou porcelánu od doby 
jejího založení po současnou produkci. V Dráž-
ďanech, které jsou také přezdívané Florencií 
na  Labi, si s  průvodcem projdete nedávno re-
novované staré město, včetně největšího pro-
testantského chrámu Panny Marie v  Německu 
Frauenkirche. Vyrostly tady nové ulice, náměstí 
a paláce v místech, která byla prázdná po bom-
bardování. Odpoledne si lze individuálně projít 
několik vánočních trhů, ten hlavní je prý nekrás-
nější v Sasku s dlouholetou tradicí, nebo navští-
vit klenotnici, takzvanou Zelenou komoru.

10. prosince – Bayreuth, účastnický popla-
tek 8 eur
Po příjezdu do Bayreuthu před radnici bude ná-
sledovat asi hodinová procházka historickým 

centrem s průvodkyní. Na náměstí okolo Neptu-
novy studny před barokním Špitálním kostelem 
se každoročně koná vánoční trh, který patří 
k  nejhezčím ve  Frankách. Na  vánočních trzích 
kromě typických dobrot ochutnáte i  další spe-
ciality. V adventní atmosféře historického centra 
Bayreuthu můžete zhlédnout vánoční Betlém.
 
12. prosince  – Regensburg, účastnický 
poplatek 200 korun
Program je stejný jako u zájezdu, který se koná 
3. prosince.

Vánoční výlety pro seniory 

Program komunitního centra 
Senior fitnes

Zájemci se mohou přihlásit k  účasti na  vy-
braném zájezdu na  Odboru sociálních věcí, 
2. patro dveře číslo 208, tel. 220 189 622 nebo 
220 189 613. Vzhledem k velkému počtu zá-
jemců je možno se přihlásit pouze na jeden 
výlet. Závazné přihlášky budou přijímány 
do obsazení kapacity autobusu. Účastníci by 
si individuálně měli zařídit cestovní pojištění 
do zahraničí. Změna programu je vyhrazena!

Několik tisíc lidí se zúčastnilo akce Urologické kroky pro zdraví, která 
se konala na Ladronce.  Zahájení se také zúčastnil radní Marián Hošek 
(KDU-ČSL), který poděkoval lékařům za přípravu akce a zdůraznil 
význam prevence nejenom v této oblasti zdravotní péče.
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BITÍ STUDENTŮ NA NÁRODNÍ TŘÍDĚ, 
VÁCLAV HAVEL NA LETNÉ, JEDNÁNÍ 
ADAMEC – OBČANSKÉ FÓRUM… 
ZŘEJMĚ TO JSOU OKAMŽIKY, KTERÉ 
LIDEM ZŮSTALY V PAMĚTI Z UDÁ-
LOSTÍ PŘED TŘICETI LETY. JEN MÁ-
LOKDO SI PAMATUJE, JAKÉ ZMĚNY 
PROBÍHALY NA KOMUNÁLNÍ ÚROV-
NI. JEJICH VÝSLEDEK BYL NA POČÁT-
KU NEJISTÝ, O TO VĚTŠÍ ODVAHU 
VŠECH ZÚČASTNĚNÝCH VYŽADO-
VALY. JAK NĚKTEŘÍ Z NICH NA TYTO 
TÝDNY A MĚSÍCE VZPOMÍNAJÍ?

Pro připomenutí – od 1. července 1960 bylo hlav-
ní město Praha rozděleno na 10 obvodů. Každý 
měl svůj obvodní národní výbor s  postavením 
okresu. V čele toho šestkového stál v roce 1989 
Ján Nedúchal. Funkci dnešního zastupitelstva 
zastávalo plénum obvodního národního výboru 
– na přelomu let 1989 a 1990 mělo 134 poslanců. 

Jak probíhala změna z  komunistického ná
rodního výboru na  současný úřad městské 
části? Jaká vládla atmosféra na tehdejší radni
ci? A co dělali 17. listopadu nebo bezprostřed
ně po  něm? Zde jsou vzpomínky tehdejších 
přímých účastníků:
  Olga Králová, od 15. listopadu 1978 praco-

vala na odboru vnitřních věcí ONV, zakládala 
zde Občanské fórum, v  roce 1990 byla jed-
ním z kooptovaných zastupitelů

  Marián Hošek, sloužil tehdy jako zubní lékař 
OÚNZ Prahy 6, mluvčí OF, od roku 1990 řád-
ně zvolený do Zastupitelstva hlavního města 
Prahy 

  Petr Boček, zakladatel Občanského fóra 
na radnici Prahy 6, v roce 1990 byla jedním 
z  kooptovaných zastupitelů, od  roku 1990 

zvolen 1. místostarostou, následně staros-
tou Prahy 6 

  Jiří Exner, pracoval v geofyzikálním průzku-
mu, v  70. a  80. letech byl členem Jazzové 
sekce, kooptován a zvolen do zastupitelstva 
hlavního města Prahy, jako náměstek pri-
mátora připravoval zákon o hlavním městu 
Praze a restrukturalizaci magistrátu 

  Josef Štogr, spisovatel, disident, v  roce 
1990 byl jedním z kooptovaných zastupite-
lů, od února 1990 tajemník ONV, připravoval 
jeho restrukturalizaci, v zastupitelstvu hlav-
ního města připravoval ve  spolupráci s  Ex-
nerem statut hlavního města Prahy

  Ingrid Kejkrtová, mluvčí studentů na Vyso-
ké škole zemědělské v Suchdole, zástupkyně 
vysoké školy v celostátním výboru vysokých 
škol v Disku, v roce 1990 byla jedním z koop-
tovaných zastupitelů

PÁTEK 17. AŽ NEDĚLE  
19. LISTOPADU

V  pátek 17. listopadu se na  Albertově sešli 
 studenti pražských vysokých škol na  demon
straci, která byla oficiálně ukončená v  18.15 
hodin. Asi deset tisíc lidí pokračovalo na  Ná
rodní třídu, kterou policejní kordon uzavřel 
a  pohotovostní pluk i  takzvané rudé barety 
lidi surově zbily. O  víkendu se informace šíří 
po  hlavním městě a  jen velmi pomalu mimo 
něj. Stu denti zakládají stávkové výbory, v ne
děli večer vznikla v Laterně magice platforma 
Občanské fórum.

Olga Králová: „V pátek 17. listopadu jsem byla 
na paragrafu se synem. Co se stalo na Národní 
třídě, mi volala kamarádka ještě v  noci domů 
na  pevnou linku. Slyšela jsem to už před tím 

v  rádiu, poslouchali jsme Svobodnou Evropu. 
Druhý den jsem měla lístky na představení Res 
publica do dnešního Švandova divadla, kde her-
ci přišli na pódium a oznámili, že se omlouvají, 
ale hrát nebudou, protože podporují studenty 
a jejich stávku. Ty lístky ještě někde mám, slíbili, 
že se představení jen odkládá a že ho odehrají.“

Marián Hošek: „Bydleli jsme tehdy v  Bubenči 
u tchána, který byl aktivní v rámci křesťanského 
disentu. V pátek pozdě večer přišly dvě švagro-
vé-studentky s tím, že na Národní třídě zmlátili 
lidi. Od té doby jsem začal revoluci prožívat vel-
mi osobně. V sobotu jsme se šli na Národní třídu 
podívat, to bylo ještě ticho. V  neděli se konala 
malá demonstrace, kolem nastoupily policejní 
kordony a vše vypadalo dost hrozivě.“

Ingrid Kejkrtová: „Kamarád ze školy se mě 
ptal, zda půjdu v  pátek 17. 11. na  Albertov. 
Odpověděla jsem tehdy, že máme dlouho do-
předu s  manželem naplánovanou návštěvu 
u  dědečka. Měla jsem za  to, že půjde o  jednu 
z mnoha demonstrací roku 1989. Ještě jsem si 
dělala trochu legraci, že vody už bylo toho roku 
dost. Druhý den v  sobotu ráno hlásila Svobod-
ná Evropa, co se v Praze stalo a že zemřel stu-
dent Martin Šmíd, což byl z dnešního pohledu 
vlastně první fake news, a tak jsme se okamži-
tě sbalili a  vrátili do  Prahy. Celou sobotu jsem 
strávili na Václavském náměstí, kde jsme sbírali 
všichni navzájem informace. Odpoledne jsme 
šli pochodem z Václaváku na Palachovo náměs-
tí, kde nás opět zastavil  kordon policistů a v té 
chvíli jsme nevěděli, zda nezaútočí stejně jako 
předchozího dne na  Národní třídě. V  průběhu 
neděle mě někdo z  DAMU zavolal na  noční 
schůzku vysokých škol na  Karlák, která trvala 
do pondělí do pěti hodin do rána. Tam jsme se 
dohodli, na společném postupu vysokých škol. 
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OD LISTOPADOVÉ REVOLUCE KE KOMUNÁLNÍM   VOLBÁM 1990

foto: sbírka VHÚ,  
archiv Olgy Králové

TÝDEN OD 20. DO  
25. LISTOPADU
Informace o  masakru na  Národní třídě se šíří 
mimo hlavní město, většina pražských vyso
kých škol vyhlašuje stávku, stejně jako diva
dla. Na  Václavském náměstí se konají další 
demonstrace, v pondělí sem přichází 100 000 
lidí a jejich počet se každý den zvyšuje. V úte
rý zde poprvé vystupuje Václav Havel. De
monstruje se i  v  dalších městech. V  pátek 
rezignuje ústřední výbor KSČ včetně Miloše 
Jakeše. V  sobotu protestní akce vrcholí ma
nifestací na Letné, kam přišlo až 800 tisíc lidí. 
V  přímém přenosu ji poprvé vysílá Českoslo
venská televize.

Petr Boček: „Pracoval jsem tehdy na národním 
výboru na dohodu, a když jsem přišel po víken-
du do práce, na chodbách jsem potkával šoféry 
nebo kotelníka, což byl dvoumetrový chlap, kte-
rý chodil po tehdejším úřadě s vlčákem, a když 
mě potkal, řekl mi: ‚A tebe bych zastřelil.‘ Pama-
tuji si, že se na dvoře pálily ohromné haldy do-
kumentů. Jak jsme později z jejich zbytků zjistili, 
šlo hlavně o zápisy ze zasedání z padesátých let, 
kdy se odbíraly majetky lidem. Nikomu – kromě 
nás – to nevadilo, nakonec se ukázalo, že v ar-
chivu bylo vše dvakrát či třikrát, tedy to zase ta-
ková škoda nebyla.“

Olga Králová: „Přišla jsem do práce z paragra-
fu v polovině týdne a naše matrikářka mi řekla: 
‚Olino, ty se toho musíš chopit, ty jsi takový re-
voluční typ. A  jedna z mála, která tady pracuje 

a  nemá partajní legitimaci.‘ Takto mě postrčila 
k tomu, že jsme se s Petrem Bočkem stali mluv-
čími Občanského fóra na  radnici. Vím, že jsme 
pak chodili za  vedoucími představiteli a  říkali, 
my jsme za Občanské fórum a nyní tady chceme 
zahájit reformy. Koukali na nás s určitým poba-
vením, nejprve s námi jednali trochu jako s dět-
mi, ještě neměli pocit ohrožení. Legrační bylo, že 
s trikolórami na klopě chodili i kalení soudruzi, 
kteří zacítili, že vítr vane jiným směrem, postup-
ně však z  OF odpadli. Za  námi pak začali cho-
dit členové dalších Občanských fór, která tehdy 
vznikala na různých pracovištích – v Drinopolu, 
Aritmě, bylo OF učitelů, lékařů. Ti všichni chodili 
za námi, ať jim dodáme podklady a pomůžeme. 
A pak nám psali lidé, kteří si mysleli, že co nevy-
řešil národní výbor, vyřeší Občanské fórum.“

Marián Hošek: „V  pondělí už bylo vyhlášené 
Občanské fórum, které vyzvalo lidi, aby zaklá-
dali OF na  pracovištích. Sešli jsme se v  jídelně 
polikliniky s  tím, že to také uděláme. Řešilo se, 
kdo bude představitelem za  naši polikliniku, 
a dodnes si pamatuji, jak paní doktorka Svato-
šová říká: ‚Mariáne, ty bys měl být mluvčí.‘ Byl 
jsem zvolen, i když jsem tušil rizika i odpověd-
nost v  situaci, která byla nejistá a  dramatická. 
Každá poliklinika měla svého mluvčího, který 
pak chodil na setkání s mluvčími různých pod-
niků i úřadů.“ 

Ingrid Kejkrtová: „Zemědělka byla oproti ji-
ným školám specifická už jenom v  tom, že 
měla jako  jedna z mála vysokých škol kampus 
a žila si tak trochu vlastním životem. V pondělí 
20. ráno jsme se sešli na  slunečních hodinách, 
abychom oznámili, že se připojujeme k prohlá-
šení vysokých škol. Ještě ten den nás profesoři 
přemlouvali, ať se vrátíme do tříd, kde můžeme 

dál diskutovat. Někteří studen-
ti váhali. Možná i proto, že po-
cházím z rodiny, která měla své 
zkušenosti s komunisty, tak jsem 
vzala mikrofon do  ruky a  řekla:  
“Ne, stojíme si za tím, co se dohodlo v noci 
z 19. na 20. listopadu. Stávka pokračuje.” Násled-
ně to už vypadalo jako na jiných školách, všude 
se něco psalo a přepisovalo, následně rozváže-
lo. My na zemědělce jsme pořádali spanilé jízdy 
především na venkov. Zároveň jako mluvčí jsem 
denně jezdila do Disku, kde se předávaly různé 
informace a tvořila společná prohlášení. Ta jsem 
zase předkládala na  zemědělce. Silným zážit-
kem bylo, jak nás lidé podporovali – vozili jídlo, 
ovoce, cukroví, peníze, půjčovali auta… Po no-
cích jsme diskutovali, co a  jak dál, bylo třeba 
přesvědčit ty váhající.“ 

Jiří Exner: „Jedna z věcí, kterou jsme začali koor-
dinovat v práci, byly patronáty podniků nad jed-
notlivými vysokými školami. Studenti tam spali 
ve  spacácích a  byli rádi, když jim lidé přinesli 
plynový vařič, aby si měli na čem ohřát darova-
né konzervy. Drze jsem tehdy vzal v práci nějaké 
vybavení našich terénních skupin – vařiče, vaťá-
ky, zimní boty – a  vyčlenili jsme nějaká auta, 
která hlídkovala u škol, byla studentům k dispo-
zici, když potřebovali něco někam dovézt a do-
pravit. Měli jsme výhodu, že jsme byli odštěpný 
podnik a z centrály z Brna sem nebylo tolik vi-
dět. Revoluci jsem však prožíval i jako člen Jaz-
zové sekce, která v té době působila jako styčný 
bod mezi Občanským fórem a regiony. Jazzová 
sekce se v té době soustředila na podporu mi-
mopražských nezávislých aktivit, protože jsme 
vnímali, že situace svobodně uvažujících lidí je 
tam složitější než v  anonymní a  komunikačně 
snazší Praze. Pro komunikaci jsme měli vybu-
dovanou distribuční síť chráněnou proti konfi-
dentům, členy jsme měli rozdělené do  skupin 
po několika lidech, kteří se navzájem znali, ale 
každý znal jiný okruh a nikdo tak nemohl pro-
zradit velký počet lidí. Na začátku revoluce jsem 
se proto pohyboval především v hlavním stanu 
občanského fóra ve Špalíčku, a když se rozběhla 
místní fóra na Praze 6, stal jsem se pro ně jakým-
si styčným důstojníkem.“

27. LISTOPAD – GENERÁLNÍ 
STÁVKA

Na  celém území proběhla 27. listopadu mezi 
12. až 14. hodinou dlouho avizovaná dvouho
dinová generální stávka, do které se zapojilo 
na  75 % občanů, většina podniků, továren 
a institucí. 

Petr Boček: „Myslím, že jsme svolali lidi na dvůr. 
Stávka proběhla asi hodinovou schůzí, snažili 
jsme se vysvětlit náš koncept a  jak si předsta-
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vujeme budoucnost. Dnes se na to koukáme ji-
nak, ale my jsme tehdy nevěděli, zda komunisté 
dodrží svoje sliby. Zřejmě STB nebo strana jim 
už zakázala dělat agrese, sice se vůči nám cho-
vali nepříjemně, ale nikdy nedošlo k  žádnému 
 ohrožení. Ani zbraně nenosili, i  když je v  tom 
domě měli. “ 

Marián Hošek: „Zdravotníci a stávka – to úplně 
nejde dohromady, tak jsme si museli formulo-
vat jak to pojmeme. Nakonec jsme si připíchli 
na  klopy stužky a  dohodli se, že budeme lidi 
ošetřovat, jen jim zdůrazníme, že stávkujeme 
a stávkou podporujeme studenty. Bylo to velice 
kladně přijato. I když ty první dny jsme si nebyli 
jisti, jak to dopadne, bylo to poměrně drama-
tické, zvlášť když měl člověk malé děti. Vedení 
OÚNZ se k nám zpočátku chovalo opatrně, brzy 
nás ale začalo brát vážně a  postupně jsme se 
stali hybateli změn.“ 

PROSINEC 1989
4. prosince se ruší článek 4 ústavy o  vedoucí 
úloze KSČ ve  společnosti, poprvé se otevírají 
hranice do Rakouska. 10. prosince je jmenová
na vláda, ve které patřilo 10 míst KSČ, 7 míst 
nestraníkům, 2 místa ČSS a 2 místa lidovcům. 
Prezident Husák následně podává demisi. 28. 
prosince byl přijat kooptační zákon, který do
časně umožnil národním radám a  národním 
výborům dosazovat nové poslance vlastním 
rozhodnutím bez voleb, předsedou Federál
ního shromáždění se stává A. Dubček, o  den 
později je zvolen Václav Havel prezidentem 
Československa.

Jiří Exner: „Zatímco v  listopadu se lidé nejpr-
ve aktivně angažovali v  Občanských fórech 
na svých pracovištích, pak spolu začali komuni-
kovat i v místě bydliště a vytvořili buňky, protože 
si uvědomili, že místní správa prostřednictvím 
národních výborů je důležitý článek státní moci 
a  začalo se jednat i  s  národním výborem. To 

skončilo v únoru 1990 kooptací nových poslan-
ců ve složení dohodnutém u tzv. kulatých stolů.“

Josef Štogr: „Na podzim roku 1989 vznikl časo-
pis Interes, který jsem vydával doma s mou že-
nou, a tiskl se na kopírkách na vysokých školách. 
Na toto médium se nabalovaly další skupiny lidí, 
kteří poté připravovali kooptaci na národní vý-
bor. Druhá skupina představitelů OF, která se 
scházela v restauraci Na Slamníku, se pak zamě-
řila na národní výbor hlavního města. V době di-
sentu jsem se zabýval nejen filozofií, ale i teorií 
práva, kterou jsem měl načtenou, a tak jsem se 
v  jednu chvíli sebral, a aniž bych měl od něko-
ho pověření, šel jsem na  radnici za  předsedou 
Nedúchalem jednat o reformách. On mi odpo-
věděl: ‚Konečně jste tady!‘ Byl docela vysoká ko-
munistická šajba a dotklo se ho, že s ním nikdo 
nejednal a  nikdo za  ním nechodil. Na  národní 
výbor jsem se tehdy nastěhoval. Pracoval jsem 
u  vodních zdrojů, kde jste týden měli volno 
a  týden chodili do  práce, což se mi s  kolegy 
podařilo vyřídit, že jsem nemusel. Na  full time 
jsem na radnici pracoval, i když jsem ještě nebyl 
 zaměstnán.“ 

Ingrid Kejkrtová: „V  prosinci mi zavolal Jo-
sef Štogr, že má pověření od  občanského fóra 
Prahy 6 mě vyzvat, zda bych nešla za studenty 
dělat poslance pléna Prahy 6. Dodnes si ten ho-
vor pamatuji. Měla jsem pocit, že je to pro mě 
ohromná čest.“

POČÁTEK ROKU 1990
V  roce 1990 docházelo k  pokračování demo
kratizace společnosti, které mělo mít za  cíl 
připravit půdu pro konání svobodných demo
kratických voleb. 

Petr Boček: „Přestěhoval jsem se do  kancelá-
ře, kdy byly typové skříňky plné lahví od vodky 
a rumu. Začali jsme hledat sekretářky a připra-
vovali koncepty majetkové politiky. Zasedali 

jsme v  sále komunistů, který jsme si zabrali, 
a  vůbec jsme netušili, že technik, co pořizuje 
nahrávky, naše záznamy předával komunistům. 
Dozvěděli jsme se to asi po roce. Vidíte, jak jsme 
byli naivní a hloupí.“

Josef Štogr: „Šéfkou organizačního úseku 
na  radnici byla právnička Hradcová, která oka-
mžitě a  velmi profesionálně s  námi začala při-
pravovat kooptaci do pléna národního výboru. 
Měli jsme nakreslené obvody a určili si, které si 
nechají komunisté, a v těch zbylých jsme posta-
vili své kandidáty. Až do  parlamentních voleb, 
přesněji konce května roku 1990, neexistovala 
žádná strategie či vnitřní plán, s  nímž bychom 
se setkávali jako s  organizovaným odporem. 
Všechno, co jsme si vymysleli, bylo. “ 

15. ÚNOR – KOOPTACE 
POSLANCŮ

K rekonstrukci plenárního zasedání ONV Pra
hy 6 došlo 15. února na mimořádném plenár
ním zasedání, kterým bylo celkem 49 poslan
ců z  funkce odvoláno a  dalších 13 poslanců 
pak na funkci rezignovalo. Po rozšíření o kan
didáty NF vypadalo složení zastupitelského 
sboru následovně: 35 % poslanců za KSČ, 10 % 
za ČSL, 10 % za ČSS a 45 % bezpartijních. Ple
nární zasedání se konalo v současném hotelu 
Pyramida, tehdy patřil odborům. Ustavilo se 
nové vedení národního výboru, jehož před
sedou se stal Jiří Hermann, Petr Boček místo
předsedou a Josef Štogr tajemníkem.

Josef Štogr: „Často se stávalo, že se do  obno-
veného pléna nechali kooptovat lidé, kteří pak 
na  plénum nechodili. Měli jsme proto často 
problémy s prosazováním našich záměrů a ně-
které jsme tak prosadili až s podporou komunis-
tů, kteří byli zvyklí chodit téměř stoprocentně. 
Nejdůležitější změnou, která v  tomto období 
proběhla, byla změna struktury práce. Vyměnila 
se během krátké doby velká většina vedoucích 
odborů, zůstali jen ti profesionální, na něž se ne-
našla žádná špína.“

VOLBY 1990
Na  jaře roku 1990 se připravovaly volby 
do  Sněmovny lidu a  národů a  také do  České 
národní rady, které proběhly v pátek 8. a v so
botu 9. června. Hned na  podzim – 23. a  24. 
listopadu – proběhly volby do  zastupitelstev 
obcí. Praha 6 byla rozdělená do čtyř volebních 
obvodů a celkem si občané volili 71. zastupi
telů. Starostou byl potvrzen Jiří Hermann, mís
tostarosty Petr Boček, Marie Pragrová a  He
lena Frankenbergerová. Do  zastupitelstva 
hlavního města Prahy bylo zvoleno 75 členů 
v čele s primátorem Jaroslavem Kořánem.
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Olga Králová: „Za totality vedla evidenci obyva-
tel policie, nikoli radnice. Vzaly se vždy seznamy 
od předcházejících voleb, uliční výbory je vyvě-
sily a  doplnily, kdo se odstěhoval, kdo naopak 
přibyl. Pro podzimní volby tak bylo nejtěžší dát 
dohromady právě volební seznamy. Už se ne-
vyvěšovaly na  dveře domů, domovní důvěrníci 
přestali být důvěrní, uliční výbory se rozprchly, 
kdo ví kam. Josef Štogr si přál, aby se seznamy 
vytvořily v počítači, což se zadalo nějaké počíta-
čové firmě, která nám je po dvou týdnech vrátila, 
že to neumí. Pamatuji si, že v kanceláři seděla bri-
gádnice, kterou jsme na to najali, a hodiny a ho-
diny přepisovala seznamy do počítače. V Praze 6 
tehdy bylo 117 okrsků, bylo třeba do nich sehnat 
lidi a vysvětlit jim třeba to, že nesmějí už bránit 
lidem, aby chodili za plentu, že se to smí.“

Josef Štogr: „Asi po půl roce se ukázalo, že svět 
není tak krásný a že pravda a láska nezvítězí nad 
lží a nenávistí. V květnu 1990 došlo ke schválení 
zákona o obcích, na který navázal zákon o obec-
ním majetku. Tehdy se ukázalo, co přesně obce 
budou a jaké nabídnou příležitosti. V tu dobu už 
se začaly formovat politické formace pro komu-
nální volby a začaly se předem obsazovat posty, 
které budou mít v  dalších čtyřech letech eko-
nomickou váhu. Staré struktury, a nebyli to jen 
komunisté, ale i  lidovci a  socialisté, začaly pra-
covat podle zcela zjevně vypracované stranické 
strategie. Bylo také důležité získat kontrolu nad 
radničními úředníky. Na  radnici chodili zcela 
pobláznění lidé, kteří si mysleli, že teď všechno 
bude jinak, a že už konečně dostanou ten byt. 
Chodili tam lidé s  nenormálními požadavky 
a zaměstnanci se museli naučit být normální.“ 

Marián Hošek: „V  našem domě se zakládala 
nová Křesťanskodemokratická strana, tchán 
a tchyně se v ní hodně angažovali. Když se sesta-
vovaly kandidátky do pražského zastupitelstva, 
volal mi tchán, že hledají lidi, jestli bych se nene-
chal na jejich listinu napsat. Souhlasil jsem s tím, 
že mě jako nestraníka napíší někam do  druhé 
desítky. Stalo se však, že jsem se posunul pre-
ferencemi na první místo a tím se do zastupitel-
stva dostal. Měl jsem určitou výhodu, lékaři měli 
tehdy ve  společnosti důvěru. Následně jsem 
byl v dalších obdobích již za KDU-ČSL do města 
i do Prahy 6 opakovaně zvolen.“ 

Ingrid Kejkrtová: „Odmítla jsem kandidovat 
do  zastupitelstva s  tím, že by to měli dělat ti 
 zkušenější a  starší. Nakonec za  mě kandido-
vala moje maminka, takže to zůstalo v  rodině. 
Chtěla jsem dostudovat,  jenže v té chvíli jsem 
dostala zásadní otázku pro můj budoucí život: 
‚A to tam zůstanou pořád ti stejní lidé?‘ A bylo 
rozho dnuto. Začala jsem pracovat na  úřadě   
Prahy 6, kde za ta léta působím v různých pozi-
cích dodnes.“  

Magistrát vznikl z Národního výboru hlavního 
města Prahy s postavením krajského národní
ho výboru, měl víc než 200 poslanců. Uvnitř 
okrajových obvodů působilo ještě několik 
desítek místních národních výborů, z  nichž 
jsou nyní samostatné městské části. Všechny 
tři stupně národních výborů byly pouze vy
konavatelem státní moci a správcem státního 
majetku. Právní subjektivitu získávají obce až 
v  listopadu 1990, kdy národní výbory zanik
ly a  na  jejich místo nastoupila nově zvolená 

zastupitelstva. Státní maje
tek byl na  obce převeden až 
v roce 1991.

Jiří Exner: „Občanské fórum vyge-
nerovalo Jaroslava Kořána jako vhodného 
kandidáta na primátora, a protože jsme se znali, 
nějak logicky vyplynulo, že jsem odešel – tehdy 
jako nedostudovaný právník – vykonávat práci 
na magistrát s ním. První dva roky se věci posou-
valy, sice za cenu velkých ztrát na energii a zdra-
ví, ale byly vidět posun a směr. Řešil jsem otázku 
územně-správní reformy, tedy vztah velkých 
a malých pražských obvodů, vztah mezi magis-
trátem a městskými částmi, které volaly po větší 
autonomii. Bylo ale třeba, aby měly sounáleži-
tost s hlavním městem a uvědomily si, že silnice, 
koleje, metro, potrubí a  mnoho dalšího je zde 
pro všechny. Praha v kooptovaných strukturách 
ukázala ohromnou nekompatibilitu. To vše se 
muselo stihnout do léta 1990, aby nové zákony 
nabyly účinnosti ke  dni voleb. Samostatný zá-
kon o hlavním městě Praze jsme připravili za půl 
roku. Nebyl sice dokonalý, ale respektoval své-
bytnost samosprávy ve  věci uspořádání svých 
vlastních věcí vydáním městského statutu.“

Přejmenovávání ulic a  veřejných prostranství 
bylo důležitým symbolem obnovené demokra
cie. Praha 6 prosadila vrácení původních prvo
republikových názvů zhruba dvěma desítkám 
ulic. Názvy veřejných prostranství byly v agen
dě Národního výboru hlavního města Prahy 
a i po volbách zůstaly v pravomoci magistrátu. 

Jiří Exner: „Byla to jedna z věcí, která se ne všem 
městským částem líbila, ale bylo to nutné, aby 
v jednom městě nevzniklo několik ulic stejného 
jména. Když přišel podnět na město, že se musí 
ještě něco přejmenovat, protože někde stále 
straší nějaký komunista, nejprve to projednala 
s příslušná radnice, a naopak. Velmi se bojovalo 
o ulici Leninovu/Edvarda Beneše/Evropská. Do-
šlo zde k tomu, že krátce po revoluci byla spon-
tánně přejmenována na  ulici Edvarda Beneše 
bez toho, aby to prošlo na  kooptovaném NVP 
správným legislativním schvalováním. A  v  no-
vých zastupitelstvech hlavního města a Prahy 6 
pak nebyla příznivá politická nálada vůči to-
muto prezidentovi. Městu se ten porevoluční 
název nechtělo dodatečně posvětit a  Praha 6 
přišla s  velmi neutrálním návrhem, že když se 
jede na letiště, jede se do Evropy po Evropské. 
A  prezident Beneš pak dostal nábřeží – stejně 
jako před tím prezident Masaryk.“

Josef Štogr: „Myslím, že název Evropská prosa-
zoval doktor Tryml, archeolog, který v  tu dobu 
zasedal v  radě Prahy 6. Pamatuji si, jak jsme 
pak se svým návrhem na městskou radu poslali 
Olgu Královou, protože to byla velmi šarmantní 
mladá žena a věděli jsme, že zapůsobí.“
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POLITICKÁ DISKUZE

MARIE KUBÍKOVÁ/ODS
Demokracie slaví 30 let. 
V  zastupitelské roli ji za-
žívám od  roku 2006 a  je 
na  co vzpomínat. Začínala 
jsem s  politikou velmi brzy, 
pamatuji třeskuté mrazy 
při demonstracích roku 89 

a vodní děla v ulicích. O to větší pak byla radost 
z příchodu svobody. Následující roky byly plné 
nadšení, velkého rozvoje obcí a měst a radosti 
ze svobodného podnikání. I svoboda však musí 
mít své pevné hranice, jejichž tvůrci jsme my 
všichni. Je ale zřejmé, že se nám tento proces 
moc nedaří. Pracně nabytou svobodu si tak 
někteří lidé začali vykládat jako možnost dosa-
hovat svých osobních cílů bezohledným způso-
bem. Nejvíce potíží cítím při schvalování staveb. 
Potíže ve stavebním řízení jsou bojem s větrný-
mi mlýny, paralyzují výstavbu nových škol i ško-
lek a zcela nezbytných dopravních staveb.  Zde 
je potřeba zásadní změna. Přesto však máme co 
slavit. Patříme mezi nejbezpečnější země světa 
s  rekordně nízkou nezaměstnaností, a  ačkoli 
jsme zatím mladá demokratická země, máme 
naději, že pokud o  svobodu budeme pečovat, 
vybudujeme kvalitní společnost.

ROMAN MEJSTŘÍK/ANO
Zastupitelská demokracie 
jako systém funguje, cokoliv 
lepšího nenalezneme. Její 
fungování záleží však hlavně 
na  lidech. V  současnosti ně-
kdy ti neúspěšní zkouší celý 
proces zpochybnit namísto 

respektování výsledku. To pak vede k  rozděle-
ní společnosti. Úkolem vítězů voleb je v  rámci 
možností zastupovat co nejlépe své voliče a po-
kusit se i ostatní přesvědčit o správnosti svých 
kroků. Zda se jim daný úkol podaří, ukáže výsle-
dek voleb příštích. Opozice pak plní důležitou 
úlohu kontroly a  kritiky aktuálních špatných 
kroků vítězných stran.
Drobnou ukázkou, jak by demokracie v  praxi 
neměla vypadat, je volba předsedy kontrolního 
výboru MČ Prahy 6. Přestože je tato funkce vy-
hrazena opozici, je na základě volby hlasů koa-
lice zastávána jimi vybraným předsedou Strany 
zelených, ale bohužel bez opoziční podpory. 
Tato situace jde proti smyslu demokracie, kde 
mají být opozici umožněny kontrolní mecha-
nismy. Přehlížením drobných prohřešků proti 
demokratickým principům, cesta k lepší společ-
nosti nevede.

OLDŘICH KUŽÍLEK/STAN
V Praze 6 se – narozdíl od vel-
ké části naší země - nezmě-
nil jen politický systém, ale 
především smýšlení a  hod-
noty společnosti. Vypovídají 
o  tom vysoká účast i výsled-
ky u  všech typů voleb. S  in-

ternetem dnes svůj názor sdělí každý. Řídit pod 
takovým drobnohledem radnici není snadné, 
ale děláme to rádi. Zásadní změny udělala rad-
nice za 30 let pod různými politickými vlajkami. 
Například privatizaci bytů - systémovou nápra-
vu totalitní cenové deformace a okradení všech 
o  všechno. Proto máme udržované domy a  sil-
nou střední třídu. Též otevřenost občanům, se-
tkávání se spolky, participaci nebo pluralitu rad-
ničního časopisu. Něco se nepodařilo vydupat 
– třeba městský okruh přes Podbabu. Jiné změ-
ny radnice (ráda) doprovázela: Z  letiště, kde v  r. 
1968 dosedly bojové Antonovy s ruskými tanky, 
je svobodná brána do světa se jménem Václava 
Havla. Armáda – fenomén Prahy 6, dříve k  smí-
chu či pláči, je nejrespektovanější institucí státu. 
V Břevnově se duchovně i stavebně obnovil kláš-
ter, kde sídlila StB. A žijeme v nejbezpečnější části 
krásného města… 

ONDŘEJ CHRÁST/PIRÁTI
První demokratickou rad-
nici v  porevoluční historii 
úspěšně budoval starosta 
Jiří Hermann, bylo to ob-
dobí naděje z  nově nabyté 
svobody. V  průběhu let do-
šlo k privatizaci bytů, kterou 

lze – přes jistou pachuť spojenou se stovkami 
klientelistických případů – považovat za úspěš-
nou transformaci státního majetku směrem 
k  demokracii vlastnímu osobnímu vlastnictví. 
Katastrofálně však ve  srovnání s  porevoluční 
minulostí dopadá radnice současná. Neschop-
nost při správě veřejného majetku (např. Po-
liklinika pod Marjánkou) či právě dokončovaná 
snaha o (vý)prodej nejlukrativnějších pozemků 
pro bytovou či kancelářskou výstavbu do rukou 
firem s  neprůhlednou vlastnickou strukturou 
sídlících na Kypru, a to ještě výrazně pod cenou, 
je podivuhodným završením 30 let cesty k de-
mokratické společnosti. 
Piráti na Praze 6 přicházejí s jasnou představou 
a plány, jak situaci posunout směrem ke skuteč-
né participativní demokracii, bez vlivu postbol-
ševických struktur převlečených za podnikatele 
a se skutečnou vizí správy veřejného majetku.

MARIÁN HOŠEK 
/KLID/KDU-ČSL
Po 17. listopadu si jako mluv-
čí OF zdravotníků pamatuji 
prvotní nadšení a především 
víru, že demokracie přine-
se konečně novou kvalitu 
života. Následovaly volby, 

po  kterých se začaly formovat politické strany 
a  tím také soupeření o  vliv na  radnici. Praha 6 
byla centrem a hybatelem některých nových po-
litických stran, KSČM zase byla jedinou stranou, 
se kterou se do  vedení radnice zásadně nepo-
čítalo. To bylo dovršeno v  posledních volbách, 
kdy se tato strana do našeho zastupitelstva ne-
dostala. Jako dlouholetý člen jak pražského za-
stupitelstva, tak v Praze 6 mohu konstatovat, že 
přes všechny politické půtky se dá říci, že kultu-
ra politické diskuse byla v Praze 6 lepší, než jsme 
ji mohli vidět jinde. Úroveň demokracie ukazuje 
i  to, že se dlouhodobě zúčastňuje všech voleb 
vysoké procento voličů a aktivní jsou také spol-
ky nebo místní komunity. Místní politika samo-
zřejmě nikdy není odtržena od celostátní. Plíživý 
odstup od poselství listopadu 89 v chování ně-
kterých čelních představitelů státu přináší nám 
starším frustraci, ale zároveň nás nabádá, aby-
chom se snažili prosazovat ideály, na  kterých 
byla sametová revoluce postavena. 

Jak hodnotíte vývoj zastupitelské demokracie za posledních  
30 let v Praze 6?

PETR PÍŠA/ZELENÍ
Třicet let od  konce socialis-
tické diktatury bude před-
mětem oslav, ale také re-
flexe, jestli naše společnost 
opravdu dosáhla toho, o co 
se v  listopadu 1989 snaži-

la. Praha 6 má jistě mnoho důvodů k  radosti 
– občané volí své zástupce v  demokratických 
volbách. Mají možnost oslovovat své politiky 
a sdělovat jim své podněty. Bližší pohled ovšem 
ukazuje, že demokracie není automatický, setr-
valý stav, který je jednou dosažen a pak už trvá 
navěky. Například pár dnů před výročím 17. 
listopadu 1989 bude zastupitelstvo schvalovat 
změny ve svém jednacím řádu. Navenek se jed-
ná o droboučké posuny, ty ale povedou k tomu, 
že možnost podílet se na jednání zastupitelstva 
nebo výborů bude omezena. Například účast 
veřejnosti na  jednání výborů má být omeze-
na pouze na  situace, kdy je to „účelné“, aniž 
by ovšem bylo jasně specifikováno, kdo a  jak 
bude tuto „účelnost“ posuzovat. Jenže podsta-
tou demokracie není naslouchat lidem jenom 
tam, kde se nám to líbí. Dokud se nezbavíme 
postojů, že občan se zájmem o své okolí je ro-
ven zbytečnému kverulantovi, budeme to mít 
k ideálům z roku 1989 stále daleko.
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ROZHOVOR
Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: Ondřej Šrámek

LUBOŠ DOBROVSKÝ BYDLÍ V PRA-
ZE 6 ŠEDESÁT LET. „NEVZPOMÍ-
NÁM SI VŠAK, ŽE BYCH BYL KDY 
NĚCO SPECIFICKÉHO PRO PRAHU 6 
UDĚLAL,“ ŘÍKÁ POLITIK, NOVINÁŘ 
A PŘEKLADATEL. SVOU KARIÉRU 
SPOJIL S TAKZVANOU VELKOU PO-
LITIKOU – V LISTOPADU 1989 BYL 
ČESKOSLOVENSKÝM MINISTREM 
OBRANY, KANCLÉŘEM PREZIDENTA 
VÁCLAVA HAVLA A TAKÉ VELVY-
SLANCEM V RUSKU.

Pamatujete si, co jste dělal 17. listopadu?
Pamatuji si to velmi dobře, s  Ritou Klímovou 
jsme byli v  Maďarsku, kde jsme měli schůzku 
s  Jiřím Pelikánem, abychom zintenzivnili kon-
takt s našimi exulanty.

V Praze jste tedy nebyl? 
Nebyl, ale velmi rychle jsem z  Maďarska před-
časně odjel, protože jsem měl starost o  mlad-
šího syna Pavla, který byl tehdy student FAMU 
a jak se později ukázalo, velmi aktivně se anga-
žoval v celé té studentské vzpouře.

Po  pár týdnech jste se stal mluvčím Občan-
ského fóra. Kdo vám tuto pozici nabídl? 
Můj vstup do Občanského fóra, tedy do Laterny 
Magiky, byl komplikovaný. Standa Milota, který 
byl hlavním pečovatelem o bezpečnost Občan-
ského fóra a  zejména Václava Havla, mě tehdy 
osobně neznal, a tak mě dovnitř nepustil. Musel 
jsem tedy vyhledat svého přítele Jiřího Dienst-
biera a také mluvčího Občanské fóra, který mě 
na rozdíl od Miloty znal, a ten už zařídil, abych 
tam mohl přijít. Pak jsem s  ním spolupracoval, 
a když se v prosinci toho roku stal ministrem za-
hraničí, jaksi automaticky jsem převzal jeho roli. 
Byla to záležitost osobního kontaktu, vzájemné-
ho poznání a důvěry mezi lidmi, kteří v té chvíli 
byli aktivní. 

V jaké profesní situaci vás listopad zasáhl? 
V té době jsem byl už poněkud unaven mytím 
výloh a oken a podařilo se mi najít velmi výhod-
né místo topiče v docela automatizované plyno-
vé kotelně motolské nemocnice a tam jsem jed-
nak ošetřoval tu kotelnu, což bylo jednoduché 
a fyzicky nenáročné, a kromě toho jsem tam učil 
v  takové tajné univerzitě, která tenkrát vznikla 
z iniciativy několika univerzitních pedagogů vy-
hnaných z univerzit.

Kde jste učil a koho? 
Vždyť to říkám, v  kotelně. Přicházeli za  mnou 
mladí lidé, kteří měli zájem o své vzdělání. Učil 
jsem je českou gramatiku. Mimochodem také 
třeba Jáchyma Topola. 

Čím to, že u nás proběhlo předání moci klid-
ným způsobem? Podle Petra Pitharta už ko-
munisté vládnout nechtěli a vlastně se i těši-
li, až moc a stát předají. Souhlasíte?
Myslím si, že celý vývoj naší společnosti od listo-
padu osmdesát devět do dneška ukazuje, že se 
v té věci Petr Pithart mýlil. Mohlo to tak vypadat, 
ale já to tak necítil. Byl jsem si vědom toho, jak 
jsou komunisté stále silní. Někteří se domnívají, 
že šlo o předání politické moci, ale politika v té 
době žádná neexistovala. Stejně jako dnes exis-
toval jen pouhý výkon moci. To, co dělá Andrej 
Babiš dnes, je totéž, co dělal – než předal výkon-
nou moc – Adamec. Ruší politiku. Vysmívá se jí. 

Vývoj ukazuje, že ve společnosti je dostatek vo-
ličů komunistické strany, aby byla celou tu dobu 
účastna v  parlamentu. Přitom pouze trochu 
obměnila své původní jméno. Neobměnila své 

POLÉVAT SOCHU 
JE HULVÁTSTVÍ

Luboš 
Dobrovský

„BYL JSEM SI VĚDOM  
TOHO, JAK JSOU KOMUNISTÉ  

STÁLE SILNÍ. “
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(bývalá ministryně spravedlnosti – pozn.red. ) 
nepochybně není ani ohrožená, ani strádající, 
je dostatečně vzdělaná, a přesto se stala velkou 
podporovatelkou člověka, který ruší politiku 
v této zemi. Takových je víc. 

Jak se koukáte na to, že v roce 1990 vyhrálo 
volby Občanské fórum, které tvrdilo, že není 
stranou, ale je zde pro všechny, a stejně tak 
ANO je hnutí, které tvrdí, že je rozkročené 
pro všechny…
V té chvíli, kterou vzpomínáte na začátku otáz-
ky, to pravděpodobně byla rozumná cesta. Jaké 
jsme měli politické strany ještě před založením 
ODS? Komunisty a strany lidovou a národně so-
cialistickou, přičemž ty druhé dvě byly poškoze-
né svou účastí v Národní frontě. V té chvíli nee-
xistovaly nově založené politické strany, s nimiž 
bychom mohli zahájit opravdový parlamentní 
život, bez kterého se žádná demokracie neo-
bejde. Občanské fórum hledalo takové řešení, 
které by přineslo vítězství těm, o nichž se dalo 
domnívat, že mají jistou představu o  obnově 
souboru hodnot a ctností, kterými jsme si cha-
rakterizovali první republiku. Byla to v  jistém 
smyslu příprava na  nové politické strany, které 
ke svému vzniku potřebovaly více času.

Přece jen, nevyhrává hnutí ANO proto, že 
o sobě tvrdí, že je nevyhraněné, pro všechny, 
nevymezuje se jako levice či pravice?

ROZHOVOR

chování, svou ideologii. Stále uctívá Gottwalda. 
Myslím, že takoví lidé, jako je komunistický po-
slanec Ondráček, nemluvě o  jejich předsedovi 
Filipovi, ukazují, jak dost byli a jsou, díky počtu 
svých voličů, silní.

Někdy ale musel přijít ten okamžik, kdy i přes 
jejich sílu jste začal věřit, že změna režimu 
opravdu přijde a budeme mít demokracii...
Jistotu, že se společnost promění v  něco, co 
bude dostatečně svobodné a  dostatečně při-
pravené k  realizaci a  provozu demokratického 
státu s respektem k právu, tu se mi nepodařilo 
získat v dostatečné míře nikdy. Vzhledem k urči-
tým zkušenostem, které jsem nabýval v průbě-
hu těch let – od  převratu dodnes – jsem neu-
stále trpěl navracejícím se pocitem, že se nám 
nepodařilo přesně pojmenovat to, co očekávala 
v jistém smyslu většina české společnosti. 

Co podle vás očekávala?
Ta vnímala obsah pojmu svoboda a demokracie 
významně jinak než ti, kteří svobodu a  demo-
kracii zaváděli. Havlovské pojetí svobody bylo 
spojeno s  odpovědností, zatímco značná část 
společnosti delegovala odpovědnost na  stát, 
případně na takzvanou silnou osobnost. Potře-
ba této části společnosti po  takové osobnosti 
jako by v poslední době zesílila. Takže ani dnes 
nemám jistotu, že si můžeme být svou demo-
kracií jisti. Demokracií si můžeme být jisti je-
nom tehdy, když se nám podaří přimět přísluš-
níky naší společnosti k  tomu, aby byli hrdými 
občany, aby si nedali líbit jakýkoli tlak, který je 
v rozporu s právním státem. Bohužel se ukazu-
je, že ani po  třiceti letech od  převratu nejsme 
na  demokracii a  na  její provoz občansky při-
praveni. Část společnosti a  našich politických 
zástupců má chybnou představu o demokracii 
a o svobodě, kterou nespojuje s odpovědností 
za to, co říkají a co činí. Začíná to nezodpověd-
ností prezidentovou, nezodpovědností premié-
rovou, neochotou respektovat právní principy, 
které vždy musejí stát nad politikou. Aby tomu 
tak nebylo, tak se někteří naši politici snaží 
odstranit politiku jako činnost směřující právě 
k tomu společnému poznání toho, co je nezbyt-
né, a nahrazují ji pouhým výkonem moci. To je 
obsaženo i  v  onom Babišově hesle, že bude 
řídit stát jako fabriku, ba jako rodinný podnik. 
Vidíme také, že vláda není složená z  politiků, 
ale z  odborníků. Z  manažerů, kteří nesledují 
politické cíle, ale chovají se jako premiérovi za-
městnanci. I v politických stranách, v jejich pro-
gramech, jsou politické cíle omezené a nemají 
dlouhodobý charakter. Ocitáme se v  situaci, 
která je v  některých ohledech velmi podobná 
tomu, co jsme zažili zejména za Husáka a říkali 
jsme tomu normalizace. Tím říkám, že pro mno-
hé je bohužel docela normální být občanem 
nehlásícím se o  svá práva. To je nebezpečné. 
Demoralizující.

A to je chybou, že je vláda složená z odborní-
ků? Vždyť po tom všichni voláme, aby minis-
terstva a  skrz ně i  naši zemi řídili lidé, kteří 
tomu rozumí, nikoli kariérní politici.
To je zvrácený pohled na  demokracii. Demo-
kracie předpokládá politické strany a  politické 
strany předpokládají politické programy, který-
mi oslovují určité vrstvy obyvatelstva. Ovšem 
strany mají nyní problém koho oslovit, aby 
dosáhly nějakého strategického cíle, který nut-
ně musí být dlouhodobý. Současné programy 
v  tom sociologicky nedefinovatelném zmatku 
nejsou převážně nic víc než nabídky úplatků 
budoucím voličům. Tu nabídnete mladým laci-
nější cestování vlakem a autobusem, tu starším 
zvýšení penzí, ovšem už neřeknete, že nabízí-
te navíc nikoli devět set, ale jen dvě stě korun,  
zbytek je srovnání inflace. Politické strany 
 mohou obtížně fungovat ve  společnosti, která 
není sociálně ekonomicky a  hodnotově dosta-
tečně popsána. 

Zajímavý sociologický průzkum ke třiceti le-
tům od listopadu 89 nyní přinesl Český roz-
hlas. Ten by k popsání naší situace nestačil? 
Průzkum, který udělal sociolog Prokop a  jeho 
kolegové pro rozhlas, například neodpoví-
dá na  to, proč i  příslušníci zajištěné vrstvy volí 
stejně jako příslušníci posledních dvou vrstev 
– ohrožené a  strádající. Především ty dvě po-
slední volí populisty a paní profesorka Válková 
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Nemyslím si, že vítězí nevyhraněné hnutí. Nao-
pak. Vítězí hulvátství přicházející z Hradu, vítězí 
antipolitika, kterou přináší Babišovo ANO, a ví-
tězí český nacionalismus Tomia Okamury. Vítězí 
zjednodušující hesla, pod jejichž praporem se 
jednotlivé vrstvy společnosti budou shromaž-
ďovat. To tedy rozhodně odlišuje Občanské 
fórum od  Babišova hnutí ANO. Havlova a  také 
Dienstbierova politika odmítala nacionalismus 
a směřovala k postupnému rozvoji odpovědné-
ho občanství. 

Co se tedy mělo stát jinak? 
Politické strany měly vznikat pomalu, postupně 
a bez nepřátelství, jaké dejme tomu Václav Klaus 
starší vyhlásil všem ostatním, kteří se z pohledu 
jeho politické ideologie nejen mýlili, ale vedli 
proti němu politickou válku. Používal vojenský 
jazyk, vyzýval k mobilizaci, což rozdělovalo naši 
společnost a vedlo k vzájemnému nepochope-
ní. Víceméně totéž, jen na druhé straně politic-
kého spektra, v  sociální demokracii, dělal, bo-
hužel, i  současný prezident Miloš Zeman. Tyto 
dvě vzájemně nepřátelské politické tendence se 
najednou opoziční smlouvou spojily a já si oso-
buji právo říct, že v té době začíná konec politi-
ky v Česku. Už to není v parlamentu probíhající 
debata o  tom, kterým nejvýhodnějším způso-
bem dosáhneme společenského blaha. Opo-
ziční smlouva odstranila jakýkoli spor, vytvořila 
situaci, kdy politika je zrušená a existuje pouze 
výkon moci, mocenské, antipolitické společen-
ství Zemana s  Klausem. To oni již tehdy vytvá-
řející něco, v čem dnes pokračuje Babiš daleko 
drsnějšími metodami. Například spojenectvím 
s komunisty.

Mnoho lidí vytýká Václavu Havlovi, že komu-
nistickou stranu nezakázal. Bylo to správně? 
Pokud jsme chtěli, aby volby byly opravdu svo-
bodné a demokratické, těžko jsme mohli velké 
skupině občanů tehdejšího Československa 
odejmout právo na  volbu politického progra-
mu. O tom, zda komunisté budou, či zaniknou, 
musí rozhodnout občané. Nikoliv zákaz. A volí je 
dostatek občanů ČR, aby byli v parlamentu ten-
krát i dnes. Bohužel.. 

Mnozí si stěžují, že současné politice chybí 
osobnosti, jako byl Václav Havel...
Ty osobnosti tady nepochybně jsou, my o nich 
ještě nevíme, protože jim nebyla dána příležitost 
nebo nehledali příležitost. Jestli je ale nepřimě-
jeme k tomu, aby vystoupily ze svých anonymit, 
tak budeme dlouho čekat na to, až podporova-
telům Zemana a Babiše s nimi dojde trpělivost, 
protože ti dva klid a  spokojenost nepřinesou. 
Zejména jsou-li podporováni komunisty.

Vytýkal vám osobně někdo někdy, že jste 
vstoupil v šedesátých letech do KSČ?
Vytýkám si to já sám, i  když důvody, které mě 

k tomu vedly, nebyly ideologické. Pracoval jsem 
tehdy v  Československém rozhlase v  redakci 
Milana Weinera. Všichni kolem mě byli formál-
ně komunisté, a  tak získávali určité výhody 
omezující tehdejší cenzuru. Přátelé a  kolegové 
mě přemluvili, abych do strany v druhé polovi-
ně šedesátých let vstoupil. V  té době jsme ne-
mysleli na  budoucí převrat ani jiný zvrat nebo 
konec komunistického režimu, ale na dílčí zlep-
šení situace – tedy abychom mohli poskytovat 
posluchačům přesnější zprávy popisující stav 
tehdejšího světa. Byla to chyba. Kdybych tam 
byl nevstoupil, nic by se nestalo a nemusel bych 
trapně vysvětlovat, proč jsem to udělal.

Máme nyní dobu bez cenzury a opravdovou 
svobodu slova, za  kterou jsme též zvonili 
 klíči? 
Svoboda slova má dvě strany – tou jednou, 
 trvale opomíjenou, je odpovědnost za  důsled-
ky. V etickém hodnocení svobody se kloním spíš 
k  Maxu Weberovi než ke  Kantovi. Kant mluví 
o motivacích a Max Weber o důsledcích. Tedy ří-
kám-li něco, dělám-li něco, musím si být vědom 
důsledků, které to vyvolá. Snažím se to, co říkám, 
formulovat tak, aby výrok mohl být  vystaven kri-
tické analýze a zkoumání. A jsem také připraven 
uznat, že se mýlím. Ten, kdo vyslovuje ab solutní 
věty na  sociálních sítích, k  ničemu připraven 
není. To, co se děje na  sociálních sítích, aby 
 jakýkoli plk člověka zlého či nedbalého svého 
vzdělání byl stejně veřejností přijímán s  res-
pektem jako kvalifikovaný rozbor nějaké situa-
ce, nám brání, abychom politice věnovali tolik 
pozornosti a  brali ji jako odpovědnou činnost. 
Je to dáno tím, že na síti je člověk převážně ano-
nymně. Anonymita je výraz osobní nestatečnos-
ti, zbabělosti a odmítání  odpovědnosti.

Jak se jako bývalý velvyslanec v  Rusku, 
a  také jako občan Prahy 6 stavíte ke  kauze 
kolem sochy maršála Koněva? 
Proč se najednou skupina lidí odhodlala k hul-
vátskému činu, že pomalovala sochu tohoto 
problematického muže, to nevím. Takové věci 
se ve  společnosti dějí a  svědčí o  tom, jak je 
rozdělená i  ve  způsobu chování. Kdybychom 
bývali postavili Koněvovu sochu v červnu nebo 
červenci roku čtyřicet pět, tak bychom ho už 
asi dávno odstranili, nebo bychom si ho nevší-
mali. Ale on byl postaven na to náměstí v době, 
která byla výrazně ovlivněná okupací sovět-
skými  vojáky v srpnu šedesát osm. Ta okupace 

výrazně oslabila naši vděčnost za  osvobození 
od   nacistické okupace během druhé světové 
války. Tak se není co divit, že Koněv postavený 
v  roce 1980 nebyl vnímán jako reprezentant 
osvo bození, na  kterém zásluhu měl, ale jako 
symbol okupace. K  tomu přispělo i  poznání 
jeho dalších skutků. 

Tedy souhlasíte s tím, že by se měl přesunout 
na jiné místo… 
Pokud k tomu bude jakákoli možnost, tak ano. 
Problém to ale neřeší. Polévat sochu je hul-
vátství. Když se přesune, musí se přesunout 
tam, kam hulváti nedosáhnou. Cítím to napě-
tí,  kterému je starosta Kolář vystaven. Stojím 
na jeho straně.

Nelákalo vás někdy vyzkoušet si práci komu-
nálního politika?
Mně už toho moc neláká.  Mně teď láká uchovat 
si zbytky zdraví a  abych se dožil stáří. Protože 
stáří začíná v  devadesáti. Mezitím svůj čas vy-
plňuji prací, o které se domnívám, že by mohla 
nejen zpomalit mé mentální chátrání, ale i  být 
někomu prospěšná.

Na čem tedy právě pracujte? 
Právě se pokouším popsat to, co mě zneklidňuje 
v naší společnosti, snažím se nabídnout takový 
jazyk, který je prost všech vojenských termínů, 
nikoho nemobilizuji, nepovažuji za  nepřítele. 
Snažím se vést sebe sama. Ti, kteří mají chuť 
a čas číst, co napíšu, by si poté měli být dobře 
vědomi, jaké důsledky může mít to, co řek- 
nou, napíšou a  udělají. Odmítám absolutní 
 tvrzení, zejména ta přehnaná. Ta, že už brzy  
vymřeme, i ta, že nám vůbec nic, klimaticky i ji-
nak, nehrozí. 

Od kdy bydlíte v Praze 6?
Myslím, že jsme se sem přestěhovali s  rodiči 
a  bratrem z Vinohrad, kde jsme krátce bydleli, 
v roce 1958. Nevím, to už ale jistě. 

Ale určitě si vzpomenete, jak se za  tu dobu 
změnila...
Praha 6 jakoby zesvětlela. Fasády domů jsou 
světlejší a  jeden od  druhého se nějakým 
 architektonickým prvkem odlišují. Také je plná 
stromů, které jsou ošetřovány, radnice pečuje 
o  to, aby květiny visely na  kandelábrech hlav-
ních ulic. Praha 6 bohužel zatím nedokázala 
– a  to sama nemůže – vyřešit některé doprav-
ní  problémy, které jsou důsledkem fungování 
tunelu Blanka. Nedokázala se ani vypořádat 
s tím neustále nedostavěným Vítězným náměs-
tím. Praha 6 je osídlená převážně vzdělanější 
částí společnosti a  také volební výsledky tady 
 obvykle více směřují ke stranám demokratické-
ho typu než k Agrofertu či ke komunistické stra-
ně. Jsem rád, že bydlím v  této konsolidované 
části Prahy.

„SVOBODA SLOVA MÁ DVĚ 
STRANY – TOU JEDNOU, 
TRVALE OPOMÍJENOU, JE 

ODPOVĚDNOST ZA DŮSLEDKY. “
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UŽ POŠESTÉ LETOS STARTUJE PRO-
JEKT SRDCE S LÁSKOU DAROVANÉ, 
KTERÉHO SE ÚČASTNÍ I ZÁKLADNÍ 
ŠKOLA HANSPAULKA.  

Cílem celorepublikové soutěže dětských a  žá-
kovských kolektivů je podpora hodnot, jako jsou 
láska, přátelství, rodina, dále podpora týmové 
práce a rozvoj tvůrčích dovedností dětí. Projek-
ty hodnotí odborná porota i  veřejnost, nejlep-
ší týmy jsou vyhlášeny v  parlamentu. Letos se 
do projektu zapojí třetí ročníky ze ZŠ Hanspaul-
ka, které se budou snažit navázat na  loňský 

úspěch, kdy třída 2. B byla třetí nejlepší z  celé 
republiky. Děti v rámci soutěže tvoří srdce svým 
vlastním  způsobem – vymýšlejí příběh a  pře-
mýšlí, komu ho darují a proč. Děti z hanspaulské 
školy chtěly darovat radost co největšímu počtu 
lidí, proto vytvořily sto padesát Poukazů na ra-
dost se srdcem a na ně napsaly: Právě jste získali 
kouzelné srdce. Věříme, že vám vykouzlí úsměv, 
který darujete dál. Poté se pod dohledem tříd-
ní učitelky vydaly do  ulic a  poukazy rozdávaly 
překvapeným kolemjdoucím a fotografovaly se 
s nimi v srdíčkovém rámečku. Obrovský zážitek 
z toho měli jak žáci, tak obdarovaní.

V PRVNÍM ŘÍJNOVÉM TÝDNU SE 
DESÍTKA UČITELŮ ZE ZÁKLADNÍ 
ŠKOLY NÁM. SVOBODY ZÚČASTNI-
LA PRACOVNÍ STÁŽE V ZÁKLADNÍ 
ŠKOLE V RANTASALMI VE VÝCHOD-
NÍM FINSKU. 
Studijní pobyt se uskutečnil v  rámci projektu 
Operačního programu Praha – pól růstu Společ-
ným vzděláváním ke společnému soužití. Učitelé 
navštívili vyučovací hodiny, sledovali školní ži-
vot, diskutovali s finskými kolegy a spolu s nimi 
navštívili zajímavá místa v okolí či zkoušku míst-
ního orchestru. A co oceňovali nejvíce? „Poklid-
nou atmosféru ve  škole, nepřeplněnost osnov, 

zajištění podpory dětem, které ji potřebují, vyba-
venost školy pomůckami, ocenění práce učitelů,“ 
vyjmenovává ředitelka školy Michaela Rybářová. 
Zaujala je také podpora manuálních dovedností 
již od nejmenších žáků ve výborně zařízené díl-
ně, pracovně ručních prací či v kuchyňce. V hu-

Srdce s láskou darované

Učitelé ze ZŠ nám. 
Svobody ve Finsku

Soutěž dýní 
ve Sbíhavce

BĚHEM PODZIMNÍ BRAMBORO-
VÉ PARTY, PŘI NÍŽ SE SETKÁVAJÍ 
RODIČE, DĚTI A PŘÁTELÉ MATEŘSKÉ 
ŠKOLY SBÍHAVÁ, SE USKUTEČNILA 
SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ DÝNI.

Během podvečera rodiče měli možnost ochut-
nat šest různých bramborových salátů vyro-
bených dětmi ve  třídách, dospělí na  oplátku 
připravili  výborné pokrmy z podzimních plo-
dů – byly zastoupeny jak sladké, tak slané va-
rianty. Především se však hlasovalo v  soutěži 
o  nejkrásnější dýni – na  výběr bylo 43 velmi 
krásných, originálních a  kreativních výrobků. 
Vítězem se stala dýně ozdobená jako školka, 
kterou vyrobila rodina Zálepů. Nechyběla na ní 
jak budova, tak i  symboly jednotlivých tříd 
a nad vším svítil měsíc. Večer uzavřel lampio-
nový průvod k  Libockému rybníku, kde byla 
připravená ohnivá show.

Dejvická píšťalka 
slaví 30 let 
Slavnostním vánočním koncertem, který se 
bude konat v neděli 15. prosince od 11 ho-
din v kostele sv. Šimona a Judy v Dušní ulici 
v  Praze, si připomene hudební soubor Dej-
vická píšťalka 30 let od svého založení.  Děti 
zde na zobcovou flétnu zahrají  široký reper-
toár od národních a lidových písní, renesanč-
ních a  barokních skladeb až po  současné 
skladatele. Více informací najdete na  www.
dejvicka-pistalka.cz.

debně sledovali zapojení všech žáků třídy do hry 
na hudebních nástrojích. Velmi podstatnou sou-
částí návštěvy bylo také navázání spolupráce 
mezi našimi a finskými žáky, a to v rámci výuky 
anglického a ruského jazyka. 



PAMÁTKOVÁ PÉČE

NA PODZIM LOŇSKÉHO ROKU 
MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 ZVEŘEJ-
NILA VÝZVU, ŽE HLEDÁ DONÁ-
TORY NA OPRAVU ŠESTI KAPLÍ 
POUTNÍ CESTY DO HÁJKU. USPĚLA 
A NA OPRAVU TĚCHTO PAMÁTEK SE 
VYBRALO 228 300 KORUN.

Kaple byly v době svého vzniku mezi lety 1720 
až 1734 postaveny nákladem dobrodinců – do-
nátorů a výzvou chtěla městská část na tuto tra-
dici navázat. Podle dobových pramenů přispěl 
každý dobrodinec částkou 200 zlatých na stavbu 
a zřízení jedné kaple a 20 zlatými na její udržová-
ní. Z peněz, které se vybraly nyní, byla v červnu 
zahájena oprava kaple č. 1 na Dlabačově. 

Proč tato kaple? 
Tato památka nebyla vybrána náhodou – jednak 
je to první kaple Poutní cesty ve směru od Pra-
hy do  Hájku a  její kamenné části byly ve  velmi 
špatném stavu. Kaple se nachází naproti hotelu 
Pyramida na  vyvýšeném nechráněném místě, 
v těsné blízkosti frekventované Bělohorské ulice. 
Namáhání povětrnostními vlivy i  okolní dopra-
vou způsobují předčasné opotřebení a poškoze-

ní jak kamenných prvků, tak fasády.  Jako první 
se renovují kamenné prvky – byly odborně celo-
plošně zrekonstruovány všechny čtyři patky pi-
lastrů. Původní kámen zde byl zvětralý a jeho do-
plněk z umělého kamene neodpovídal původní 
dobové profilaci. Patky se opatrně vyjmuly, ošet-
řily, doplnily umělým kamenem ze speciální 
směsi, která vzhledově odpovídá původnímu 
typu božanovského pískovce, a po znovuosaze-
ní restaurátoři provedli nově profilaci. Následně 
bude provedena hydrofobizace a barevné sjed-
nocení. Restaurátorské práce zajišťuje se svým 
týmem ak. sochař a restaurátor Daniel Talavera, 
práce měly skončit do konce října. Po zrestauro-
vání kamenných prvků je třeba provést i opravu 
poškozených částí omítek západní fasády kaple. 
A  dalších pět kaplí čeká postupně pravidelná 
údržba a nezbytné opravy. 
Mezi největší donátory na  opravu kaple patří 
společnosti Central Group, Geosan Develop-
ment, Penta Real Estate a RED Thirteen, celkem 
věnovaly 195  000 korun, za  což jim patří dík. 
„Velkým a  zároveň velmi milým překvapením 
bylo 33  300 korun od  anonymních dárců. Pro-
tože jde o  anonymní dárce, ráda bych jim po-
děkovala alespoň touto cestou,“ říká radní Eva 
Smutná (KLID/TOP09), která má památkovou 

péči v  gesci. Podrobné informace naleznete 
na http://poutnicestahajek.cz.

Hledají se další donátoři
Přispět můžete jakoukoliv částkou jednorázo-
vě nebo pravidelně na účet 2000866399/0800 
VS 18200. V případě požadavku dárce a u vět-
ších finančních příspěvků bude uzavřena pí-
semná smlouva. Případné dotazy pište na e-
-mailovou adresu mcecilova@praha6.cz.

INZERCE

Kaple našly své první donátory
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OD POLOVINY ŘÍJNA MÁ DIVADLO 
NA REPERTOÁRU NOVOU HRU 
S DETEKTIVNÍ ZÁPLETKOU NA MO-
TIVY LEGENDÁRNÍHO PŘEDSTAVENÍ 
MILOŠE KIRSCHNERA A VLADIMÍRA 
STRAKY PAST NA HURVÍNKA. CHYS-
TÁ SE TAKÉ OSLAVA SPEJBLOVÝCH 
100 LET A VÝSTAVA. 

„Představení nastudovali služebně nejmladší 
členové souboru divadla. V  roli Spejbla a  Hur-
vínka se představí Ondřej Lážnovský,“ uved-
la k  premiéře Denisa Kirschnerová, ředitelka 
 divadla S+H. 
Divadlo i  letos pokračuje v  dosavadní spolu-
práci s Nadačním fondem pomoci Karla Janeč-
ka. Po  speciálních představeních pro seniory 
nebo neslyšící a  nevidomé děti, která budou 
díky finančnímu přispění nadace pokračovat 
i  v  roce 2020, spustí divadlo projekt Zavěšená 
vstupenka. Ten umožní navštívit divadlo dě-
tem ze sociálně znevýhodněných rodin. Každý, 
kdo prostřednictvím nadačního fondu zakoupí 
zavěšenou vstupenku, umožní některému ze 
znevýhodněných dětí zažít představení, na kte-

ré by se jinak nepodívalo. V případě prvních 441 
vstupenek se bude fond podílet na jejich náku-
pu – dárci zaplatí 136 korun a on tuto částku na-
výší o 84 korun. Vstupenky budou vždy na konci 
měsíce předány sociálně-právnímu odboru 
Prahy 6, a ten je předá potřebným dětem. Líst-
ky dostávají i senioři – radnice jich jim rozdělila 
na jaře a na podzim sto. 
Divadlo nově chystá představení pro děti 
od jednoho do tří roků Žeryčku, hop! To seznámí 
nejmenší s divadlem prostřednictvím interaktiv-
ní inscenace pro všechny smysly. Po půlhodino-
vém představení následuje dětská herna. 

Narozeniny pana Spejbla 
Na  příští rok se chystá oslava 100. narozenin 
pana Spejbla, která se bude konat 23. dubna 
v  Paláci Lucerna. Spolu s  ním oslaví i  divadlo 
75 let svého působení v Praze, Žeryk a Mánička 
90 let, a  proto je na  celý rok připraveno velké 
množství akcí, například uvedení dokumentu 
České televize z cyklu Neobyčejné životy, který 
bude věnován právě Spejblovi. „Tato význačná 
jubilea chceme oslavit spolu s  našimi diváky. 
Proto jsme připravili např. unikátní výstavu vě-

novanou panu Spejblovi ve Ville Pellé nebo zá-
žitkový Klub Hurvajz pro naše fanoušky,“ dodá-
vá Denisa Kirschnerová. 

Divadlo S+H má bohaté plány do nové sezony

V RÁMCI OSLAV 30 LET OD SAME-
TOVÉ REVOLUCE SE V KC KAŠTAN 
USKUTEČNÍ SÉRIE POŘADŮ VĚNOVA-
NÝCH LISTOPADOVÉMU VÝROČÍ.  
Besedy, koncerty a  komponované pořady za-
končí promítání dokumentu Forman vs. For-
man. Vstupné na  všechny akce je symbolic-
kých 89 Kč. Prvním večerem, který se uskuteční 
12. listopadu, bude audiovizuální pořad Pavla 
Turka (Respekt) a  Tomáše Turka (Marketing 
a  Media, dříve Radio Wave). V  PopMuseu se 
13. listopadu jako dárek k  probíhající výstavě 
Devětaosmdesátej Revisited uskuteční večírek 
Stálo to za to. V pátek 15. listopadu se před ulo-
žením k  zimnímu spánku koncertem rozloučí 
legenda české nové vlny Máma Bubo. Vzpo-
mínat na  listopadové události roku 1989, ko-
mentovat následné změny i probírat současný 
vývoj budou v pondělí 18. listopadu na besedě 
30 let: Tak trochu včera a  už v  dějepisu orga-
nizátor kulturních akcí a někdejší člen Jazzové 
sekce Čestmír Huňát, zástupci Prahy 6, někdej-
ší disidenti a  kulturní osobnosti. Besedu bude 
moderovat publicista Antonín Kocábek.  Vstup 
na tuto besedu je zdarma.
19. listopadu Kaštan přivítá evangelického faráře 
Sváťu Karáska se skupinou Svatopluk. Zazní vese-
lé písně pro všechny optimisty. Ve středu 20. lis-

topadu to rozbalí dámy z kapel Dybbuk a Zuby 
nehty, a zahrají skladby pro mladé  duchem i sta-
ré zkušenostmi, kteří už vědí, kam určitě vedou 
všechny cesty. 22. listopadu bude pódium opět 
patřit ženám. Sylvie Krobová a Jana Vébrová za-
hrají poetické písně na pomezí šansonu a folku. 

V oslavách 30. výročí bude pokračovat 23. listo-
padu Jan Burian se svou  Kulturní ozdravovnou, 
25. listopadu hudební publicista Jiří Černý bě-
hem poslechového večera Ro(c)kování a  celou 
sérii zakončí dokument Heleny Třeštíkové For-
man vs. Forman, sumarizující životní cestu nej-
slavnějšího českého filmového tvůrce, kterému 
zkušenost s  totalitním režimem dala do  vínku 
téma konfliktu jedince s institucí. 

30 let svobody v KC Kaštan 
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PŘI PŘÍLEŽITOSTI PAMÁTNÉHO DNE 
SOKOLSTVA SI PRAHA 6 PŘIPO-
MNĚLA JEDNU Z MIMOŘÁDNÝCH 
OSOBNOSTÍ SOKOLSKÉ HISTORIE – 
JINDŘICHA VANÍČKA. VE VANÍČKOVĚ 
ULICI BYLA ODHALENA DODATKOVÁ 
TABULE.  

Vaníčkova ulice se symbolicky vine kolem nejvý-
znamnějšího místa spojeného se sokolskou his-
torií, Strahovského stadionu, na  němž od  roku 
1926 probíhaly všesokolské slety. „Jindřich 
Vaníček byl ve 20. letech minulého století jako 
náčelník Československé obce sokolské jedním 
z  hlavních iniciátorů vybudování Masarykova 
stadionu. V roce 1935 byla ulice obepínající sta-
dion pojmenována na jeho počest,“ připomenul 
při odhalení dodatkové cedule místostarosta 

Jakub Stárek (ODS). Poslední všesokolský slet se 
na  Strahově uskutečnil roku 1948, v  roce 1955 
slety nahradily spartakiády. Přesto Vaníčkova 

ulice vydržela až do  roku 1960, kdy byl název 
s  ohledem na  ideologickou nevhodnost změ-
něn na Spartakiádní. Roku 1992 Praha 6 vrátila 
ulici původní název.
Během října mohli lidé také navštívit u Písecké 
brány výstavu, kterou Praha 6 připravila spolu 
s Vojenským historickým ústavem. Vernisáže se 
zúčastnili sestry a bratři z jednot z Hanspaulky, 
Dejvic nebo Střešovic v  čele s  členkami Věrné 
gardy hanspaulského Sokola. „Starostka sokol-
ské obce paní Moučková mě před zahájením 
výstavy potěšila postřehem, že Praha 6 je v pod-
poře sokolského hnutí v  Praze nejaktivnější. 
Zrovna letos jsme významně finančně přispěli 
na  přístavbu sokolovny na  Hanspaulce. So-
kolové hráli významnou roli při vzniku našeho 
státu v roce 1918 a mají naši přirozenou úctu,“ 
uvedl místostarosta Jan Lacina (STAN) při verni-
sáži výstavy.  

Památný den sokolstva a připomenutí 
Jindřicha Vaníčka

Z hvězdiček rostou 
hvězdy  
V sobotu 9. listopadu se v hale služeb ve dru-
hém patře Národní technické knihovny 
koná další koncert cyklu Z hvězdiček rostou 
hvězdy. Vystoupí studenti klavírního od-
dělení Pražské konzervatoře pod vedením 
prof. Milana Langera. Vstup je zdarma.

Kdo byl Jindřich Vaníček? 
Jindřich Vaníček byl náčelníkem sokolské 
obce od  roku 1892. Ve  funkci nejvyššího 
cvičitele významně obohatil cvičební sou-
stavu Sokola, přičemž důsledně navazoval 
na Miroslava Tyrše. Významnou měrou při-
spěl k zavádění ženského sokolského cviče-
ní, které se stalo nedílnou součástí eman-
cipačního hnutí v  českých zemích. Spolu 
s  Josefem Scheinerem postupně přivedl 
organizaci na výsluní českého společenské-
ho života. Pod jejich vedením se stal Sokol 
ještě před vypuknutím 1. světové války 
zdaleka největším českým spolkem. V  den 
vzniku Československé republiky rozhodlo 
vedení České obce sokolské vytvořit pod 
vrchním velením náčelníka Jindřicha Va-
níčka tzv. Národní stráže, které se podílely 
na  odzbrojení vojenských jednotek slože-
ných z  rakouských, maďarských a  rumun-
ských vojáků. Dále zajistily, aby nedošlo 
ke ztrátám na kulturním dědictví a k vývo-
zu uměleckých předmětů ze země. V  pro-
sinci 1918 byl Jindřich Vaníček jmenován 
náčelníkem odboru pro tělesnou výchovu 
národa na ministerstvu národní obrany. 

VYSOKOŠKOLSKÝ DIVADELNÍ 
 SOUBOR COMICA ECONOMICA 
UVEDE VE SPOLUPRÁCI S ČESKO-
-RAKOUSKÝM VÝTVARNÍKEM A SPI-
SOVATELEM JANEM BRABENCEM 
ZBRUSU NOVÉ PŘEDSTAVENÍ  
S NÁZVEM RADECKÉHO POCHOD 
ŽIVOTEM.  

Unikátní interpretace vojenské kariéry maršála 
Radeckého, nejslavnějšího vojevůdce naroze-
ného v  Čechách, a  zdobená drobnými prvky 
fikce, si spíše než poučit diváka o  historických 
souvislostech klade za cíl apelovat na silný lid-
ský příběh a otevřít nadčasové téma válek. Slav-
nostní premiéra se uskuteční 10. listopadu 2019 
v pražském divadle Semafor. Program souboru 
najdete na www.comicaeconomica.cz.

Radecký pochoduje Semaforem
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NOVÁ INSCENACE HRY JIŘÍHO STRÁNSKÉHO NAZVANÁ 
JÁTRA BUDE PRVNÍM TITULEM DEJVICKÉHO DIVADLA, 
KTERÝ BUDE NASTUDOVÁN PŘÍMO PRO PROSTOR ANTI.
KVARIÁTU DD, KOMORNÍ DIVADELNÍ SCÉNU PŘI DIVA-
DELNÍ KAVÁRNĚ.  

Na vzniku inscenace Játra se podílí tři generace výjimečné rodiny auto-
ra, z jejíchž životních příběhů text hry vychází. Druhou inscenaci sezony 
začal se souborem DD zkoušet režisér David Šiktanc. Hru švýcarského 
dramatika Friedricha Dürrenmatta Komplic zvolil společně s dramatur-
gyní Terezou Marečkovou. Ve hře se představí Hynek Čermák, Tomáš Je-
řábek, Jaroslav Plesl, Agáta Kryštůfková, Lukáš Příkazký, Pavel Šimčík, Jan 
Jankovský a  Michal Necpál. Premiéra je naplánována na  přelom ledna 
a  února 2020.  Naposledy se naopak na  repertoáru objeví hry Kakadu, 
Dabing Street a  inscenace divadla Komediograf Jak se Husákovi zdálo, 
že je Věra Čáslavská. 
Divadlo pokračuje s  loňským projektem Zítra to spustíme aneb kdo je 
tady gentleman, který byl připraven k 100. výročí vzniku samostatného 
Československa. Na program je nasazován v souvislosti s významnými 
událostmi minulosti i  současnosti. Stálými hosty rozpravy, která násle-
duje po in scenovaném čtení hry Václava Havla, budou pánové Petr Pit-
hart a Erik Tabery. V  listopadu  hostí slavnostní večer čtvrtého ročníku 
bienále mezinárodní dramatické soutěže o nejlepší krátkou hru o politi-
ce, kterou vyhlašuje časopis Svět a divadlo. Ceny budou předány v Dej-
vickém divadle 14. a 15. listopadu. 

Aukce vstupenek 
Dejvické divadlo pokračuje v boji s překupníky vstupenek. V minulé se-
zoně diváci kladně reagovali na možnost zakoupit si vstupenky na ex-
ponovaná představení v aukci, jejíž výtěžek byl věnován na dobročinné 
účely. Tato možnost bude letos ještě rozšířena. Prostřednictvím aukce se 
nabízejí vstupenky do první řady na každé představení souboru Dejvic-
kého divadla, maximálně však dvě vstupenky na osobu. Výtěžek bude 
opět věnován charitativním projektům. Aukce je zahájena vždy v pon-
dělí následujícím po zahájení předprodeje a trvá dva dny. Nevydražené 
vstupenky se poté vrátí do prodeje za běžnou prodejní cenu. 
Od  1. září 2019 je ředitelkou Dejvického divadla Blanka Cichon. Do-
sa vadní ředitelka Eva Kejkrtová Měřičková opustila funkci vzhledem 
k  důcho dovému věku. Byla však jmenována novou členkou správní 
rady a  přichází po  nejdéle působícím členovi, panu Jiřím Stránském, 
který v květnu 2019 zemřel. 

Novinky v Dejvickém divadle

PROČ JE TAK OBLÍBENÁ ME-
TODA VAŘENÍ SOUS-VIDE? 
JAKOU ROLI HRAJÍ AROMA-
TA VE VNÍMÁNÍ POTRAVINY? 
A JSOU SUPERPOTRAVINY 
VÁŽNĚ TAK SUPER? 

To vše se dozvíte, a hlavně ochutná-
te 30. listopadu při Food Film Festu 
v  Národní technické knihovně. Již 
popáté se uskuteční unikátní vzdělá-
vací formát Food Film Fest, sekce Life Sciences Film Festivalu, který promě-
ňuje sály v Národní technické knihovny v kino pro pět smyslů. Co uvidíte 
na plátně, rovnou ochutnáte z rukou šéfkuchařů. „Jídlo zdaleka není jenom 
chuť. Stejně jako svět kolem sebe ho vnímáme všemi smysly. Letos jsme se 
rozhodli klást důraz na vůně a aromata, říká Petr Alexander, duchovní otec 
festivalu. Diváci uvidí a ucítí, jak metoda sous-vide uchová každou voňavou 
molekulu, která se vloží  do hrnce. Na vše kolem aromat se pak budete moci 
zeptat odborníků z České zemědělské univerzity a dalších vysokých škol.
Film Superpotravinový řetězec odpoví na otázku, zda jsou superpotraviny 
opravdu tak super, nebo zda to je jen marketingové pozlátko. Během filmu 
ochutnáte jídlo ze superpotravin jako quinoa nebo teff, ale i z těch domá-
cích, možná mnohem zdravějších.
Další taháky festivalu? Víno s francouzským filmem Volání vína s ochutnáv-
kou, nebo setkání s Radkinem Honzákem u filmu Mikrobiota: Úžasná moc 
střev, kde se dozvíte, že bakterie ze střev by mohly přinést skutečnou revo-
luci v medicíně. Program festivalu již najdete na www.foodfilmfest.cz. 

Superpotraviny, sous-vide 
a nádherná aromata

Na České zemědělské univerzitě se 4. až 8. listopadu koná devátý ročník 
Life Sciences Film Festivalu, který nabídne filmové pohledy do širokého 
spektra věd o životě, od půdy přes faunu a flóru či životní prostředí až 
po ekonomiku. Nejnovější soutěžní filmové dokumenty, diskusní pane-
ly a doprovodný program najdete na www.lsff.cz .   

Koncert sborů
V sobotu 30. listopadu se v Husově sboru (Wuchterlova 5) koná koncert 
alikvotního sboru Spektrum pod vedením Jana Staňka a německého Voice 
mix sbormistra Steffena Schreyera.  Více na www.spektrumchoir.com.
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Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Historické pražské usedlosti jsou příkladem památ-
kově chráněných objektů, které mohou při citlivém 
zacházení oživovat městský prostor i  v  současné 
době. „Na území Prahy 6 se to povedlo např. v pří-
padě usedlosti Ladronka, která v městském vlast-
nictví chátrala už od 60. let minulého století,” uvádí 
Michal Chylík ze spolku Zelený Břevnov. Od rekon-
strukce v roce 2005 objekt usedlosti poskytuje ná-
vštěvníkům občerstvení a  stal se těžištěm parku. 
Negativním příkladem je usedlost Petynka nebo-
-li Vincentinum, kterou stát bezúplatně převedl 
na  Nadační fond Vincentinum. Ten místo obnovy 
veřejné funkce  se snaží na cenném místě vybudo-
vat komerční zástavbu, probíhají soudy a historic-
ké objekty bez užitku chátrají.
Obrovské emoce vzbuzuje zámek Veleslavín, kte-
rý donedávna sloužil zdravotnickým účelům, ale 
od podzimu 2018 je nevyužívaný. Úřad pro zastu-
pování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) vy-
hlásil jeho prodej ve veřejné dražbě nejvyšší nabíd-
ce. Nekladl při prodeji žádné další podmínky, což 
by logicky vedlo k prodeji soukromému investoro-
vi a zámek s parkem by byly navždy pro veřejnost 
ztraceny. Na  tlak veřejnosti i  politiků vzal ministr 
kultury zpět souhlas s prodejem a ÚZSVM dražbu 
zrušil. První kolo záchrany zámeckého areálu pro 
veřejnost tak bylo úspěšné. Magistrát i  městská 
část P6 uvažují o využití areálu zámku k veřejným 
účelům, další krok je ale především na ministerstvu 
kultury. ÚZSVM se zatím neúspěšně snaží zámek 
krátkodobě pronajmout. 
Zámek Veleslavín byl 2.10. výjimečně otevřen ve-
řejnosti, k  vidění byla kromě budovy zámku také 
výstava fotografií z historie zámku a okolí. „V osm 
se vytvořila fronta a  lidé se k  bráně scházeli celý 
den, i v dešti,” komentuje Lucie Štůlová Vobořilová 
ze spolku Hradní potok, který otevření zámku ve-
řejnosti zorganizoval. O komentovanou prohlídku 
byl obrovský zájem, absolvovalo ji zhruba 600 lidí 
a přes navýšenou kapacitu se na mnohé nedosta-
lo. „Podařilo se nám ale něco velmi důležitého. Do-
kázali jsme společně, že o zámek je zájem, lidé jej 
vnímají jako důležitý prostor, který nejen probouzí 
vzpomínky na minulost, ale především nabízí zde 
tolik potřebný veřejný prostor,” dodává za  Hradní 
potok Veronika Zapletalová.
V minulosti byl zámek s parkem dominantou ote-
vřené krajiny, podle nového metropolitního plánu 
má být jediným nezastavěným prostorem v  ob-
lasti. Svou polohou v  rozsáhlé obytné zástavbě, 
u  hlavních městských dopravních tepen a  v  cel-
kové kulturní opuštěnosti západní části Prahy 6 je 

předurčen k  tomu, být srdcem 
a plícemi tohoto místa a fungo-
vat jako klidový protipól k okol-
ní agresivní dopravě a budoucí 
developerské zástavbě.
Dalším případem budícím emo-
ce mnoha obyvatel Prahy 6 je 
břevnovská poliklinika. Kon-
cem srpna rozhodlo minister-
stvo kultury, že Poliklinika Pod 
Marjánkou není kulturní pa-
mátkou, čímž vyhovělo měst-
ské části. „Podle názoru našeho 
spolku je nesporné, že poliklini-
ka je hodnotnou stavbou, jinak by ji předtím minis-
terstvo již dvakrát za památku neprohlásilo. Měst-
ská část se ale vždy odvolala. Stávající situace tak 
nahrává spekulacím o  záměru budovu zbourat,“ 
uvádí Michal Volf ze spolku Pro Břevnov.
Budova polikliniky byla postavena dle návrhu vý-
znamného českého architekta R. Podzemného 
v  roce 1963. „Kromě nadčasového výrazu fasády 
a  hmotové kompozice se kvalita polikliniky na-
chází především uvnitř. Prosluněné čekárny a celé 
provozní schéma polikliniky – tedy funkční a pro-
storové řešení chodeb a schodišť – je navrženy vel-
mi promyšleně. Samostatnou kvalitou z  hlediska 
vybavení objektu jsou bývalé prostory jídelny a re-
habilitačního centra. Kvalita polikliniky v Břevnově 
je tedy nepopiratelná a nic na tom nemění fakt, zda 
je, či není prohlášena památkou,“ dodává architekt 
M. Volf.
Na Břevnově se nachází i památková zóna Tejnka, 
jejíž unikátní charakter narušuje nová výstavba. 
Na  nároží ulic Za  Strahovem a  Maratónská vzni-
ká třípatrová rezidence čtyřnásobně přesahující 
 objem původního domku. Ještě drastičtější příklad 
je sídliště La Crone, oplocený areál s 65 bytovými 
jednotkami, umístěný rovněž na  hraně památ-
kové zóny. „Atmosféru Tejnky zachraňuje bohatý 
 spolkový a  sousedský život, jehož každoročními 
vrcholy jsou uliční slavnosti,“ uvádí Marek Šálek ze 
spolku Tejnka. 
Už přes 20 let chátrají vily v památkové zóně při ul. 
M. Horákové. „Vily ve vlastnictví developera za při-
hlížení úředníků pustnou záměrně a ,inspirují´ tak 
další majitele, kteří vidí jen využití (spíše vytěžení) 
lukrativních pozemků – pustoší zahrady na  par-
koviště, kácí stromy, přistavují, či dokonce plánují 
novostavby,“ dokumentuje Petra Lustigová z  OS 
Bubeneč chatrnou ochranu v památkové zóně.
K  jihozápadnímu okraji obory Hvězda přiléhají 

Letem světem
Blanka je po 4 letech fungování oficiálně zko-
laudovaná. Bez splnění podmínky, že bude 
současně zprovozněn okruh kolem Prahy.  
Praha se připojila k projektu oživení Kampusu 
Dejvice.   Po urbanistické soutěži IPR zpracu-
je další, tentokrát „Koncepční“ studii Vítězného 
náměstí. Jak bude nakonec Kulaťák vypadat? 
Celkem má Kulaťák spolknout půl miliardy. 
  Polovina stromů v  dřevěných květináčích 
na Šesťáku i před Skleňákem uschla. 
J. Koňaříková, J. Škvor, Společně pro 6

pozemky, které se nacházejí v ochranném pásmu 
národní kulturní památky Bojiště na Bílé Hoře. Tuto  
zelenou plochu, v územním plánu označenou jako 
území sloužící oddechu, žádají vlastníci změnit 
na  obytnou – určenou k  zástavbě. Změna by na-
rušila pietní charakter místa bělohorské bitvy, 
jednoho z osudových mezníků české historie. „Až 
si budeme v  příštím roce připomínat 400. výročí 
bělohorské bitvy, mějme na paměti, že zastavěním 
takových míst nenávratně ztrácíme vztah k minu-
losti. Žádost o změnu územního plánu byla zatím 
zamítnuta, ale bylo doporučeno nové, doplněné 
podání. Nebezpečí výstavby tedy trvá,“ uvádí Jin-
dra Kvapilová ze spolku Bílá Hora Praha.
Památkově chráněné budovy či zóny, které jsou 
významné svou architektonickou, urbanistickou či 
krajinnou hodnotou, jsou pojítkem s  naší historií 
a často vytvářejí genius loci celé lokality. Podpoří 
Praha 6 ochranu cenných budov a lokalit na svém 
území (nejen těch výše jmenovaných) a  pomůže 
jim vdechnout nový život?

Z příspěvků spolků redakčně upravila  
J. Koňaříková

Zájemci čekající na prohlídku Veleslavínského zámku. Dočkají se i stálého 
otevření pro veřejnost?

Ohrožené památkově chráněné a cenné  
objekty Prahy 6 
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ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo 
a kovové předměty.
DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnosten-
ský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, sta-
vební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, 
televizory a PC monitory, počítače, lednice, mra-
záky a sporáky.

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

V  rámci podzimního úklidu komunikací budou 
přistaveny velkoobjemové kontejnery na  likvi-
daci zejména rostlinného odpadu a objemného 
odpadu z domácností. Na stanoviště budou kon-
tejnery přistaveny ve dvou variantách. 
Kontejnery přistavené od pátku do soboty bu-
dou na stanoviště přistaveny v pátek nejpozdě-
ji do 12 hod, odvoz bude v sobotu ve 22 hod. 
Kontejnery přistavené od  neděle do  pondělí 
budou na  stanoviště přistaveny v  neděli nej-
později do 12 hod, odvoz bude v pondělí ve 22 
hod. V  případě naplnění zajišťujeme pravidel-
nou  výměnu.
Prosíme občany, aby u všech kontejnerů dodr-
žovali třídění odpadu dle označení kontejnerů. 
DO  KONTEJNERU se zakazuje ODKLÁDAT: 
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. 
autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, mo-
torové oleje a obaly od nich), stavební odpad, 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a PC 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.
Případné dotazy zodpoví pracovníci na tel. čísle 
220 189 379, 220 189 905, 220 189 909.

Pá – So  1. 11. – 2. 11.
Na Vlčovce x Mydlářka
Na Kuthence x Na Čihadle

Šárecká x Na Pískách
Malobřevnovská x Falcká
Bolívarova před č. 25

Ne – Po 3. 11. – 4.11. 
Ruzyňská x Únětická
Pelikánova u potoka
Vostrovská x Na Pernikářce
Na Fišerce x Na Špitálce
Cukrovarnická před č. o. 77/896

Pá – So 8. 11. – 9.11. 
Padesátník
Pod Drinopolem x Mládeže
V Sedlci proti č. p. 9/23
Cukrovarnická x Pod Vyhlídkou
Nad Šárkou x Na Beránce

Ne – Po 10. 11. – 11. 11. 
Na Míčance x Na Klimentce
Nad Šárkou x Krocínovská
Na Bateriích u č. 27
Pod Novým lesem x Nový Lesík
U Kolejí x U Stanice

Pá – So 15. 11. – 16. 11. 
U Kolejí x Za Vokovickou vozovnou
Stochovská x Sobínská
V Podbabě proti č. 28
Fragnerova x Na Ostrohu
Ovocná u čp. 454

PODZIMNÍ ÚKLID III. ČÁST 7. 11. – 18. 11. 
Na Pučálce u stanoviště tř. odpadu
Horoměřická proti nemovitosti čp. 2334
V Šáreckém údolí (Žežulka)
Sibeliova x Na Hubálce
Na Okraji x Polní

4. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. U Vojenské nemocnice x U třetí baterie
2. Na Bateriích u č. 27
3. Ve Střešovičkách x Pod Andělkou
5. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Radimova u nákupního střediska
2. nám. Před Bateriemi x U páté baterie
3. Na Petřinách x Křenova
6. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Petynce (proti bývalému autobazaru)
3. Střední x Pod Petřinami
7. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Okraji x Krásného
2. Stamicova x Brixiho
3. Na Okraji x Na Větrníku
11. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Větrníku x Dusíkova
2. Nad Alejí x Šantrochova
3. Brunclíkova x Nad Alejí

12. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Sestupná x V Domcích
2. Zeyerova alej x Nad Alejí
3. Heyrovského náměstí (u obchodu)
13. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Nad Hradním potokem x Potoční
2. Parléřova x Myslbekova
3. Libocká u č. 39
14. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Pod Královkou x Nad Kajetánkou
2. Liborova x Šlikova
18. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Patočkova x Junácká – chodník
2. Kopeckého x Pod Věží - vozov. před 5/2309
19. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Kutnauerovo nám.
2. Hošťálkova x Štefkova
3. 8.listopadu x U Kaštanu

20. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. U Ladronky x Kopeckého (parčík)
2. U Ladronky x Oddělená
21. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Za Oborou x Pozdeňská
2. Břevnovská – vedle bývalého kina
25. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod .
1. Haberfeldova x Anhaltova
2. Moravanů x Libovická
26. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod .
1. Ve Višňovce x K Mohyle
2. Ruzyňská x Ledecká
3. nám. Čs. povstání
27. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod .
1. Sestupná x Sbíhavá II
2. U Silnice x Nová Šárka – pod separací
28. 11. 2019 od 16.00 do 20.00 hod .
1. Brodecká x Únětická
2. U Silnice x Ke Džbánu
3. Radistů x Navigátorů
2. 12. 2019 od 16.00 do 20.00 hod .
1. Vlastina x U Silnice
2. Ciolkovského x U Valu



 INZERCE

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278
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KULTURNÍ PROGRAMY

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

1. 11. Semafor má narozeniny
2. 11. Semafor má narozeniny
6. 11. Petr Vondráček & Lokomotiva – 25 let spolu
7. 11. Semafor má narozeniny
8. 11. Semafor má narozeniny 
9.11. Návštěvní den u Miloslava Šimka
9. 11. Tobogan 
10. 11. Radeckého pochod životem
10. 11. Radeckého pochod životem
11. 11. Semafor má narozeniny
12. 11. Semafor má narozeniny
13. 11. Semafor má narozeniny
15. 11. Předvánoční koncert Radka Tomáška
16. 11. Semafor má narozeniny
17. 11. Semafor má narozeniny 
20. 11. Zajíc v pytli 
23. 11. Kdo jinému jámu kopá, toho píseň zpívej
23. 11. Divadélko Romaneto: Námořnická pohád-
ka z Kampy
24. 11. Jazzový štrůdl Evy Emingerové 
27. 11. Osvobozené divadlo Semafor 
28. 11. MeToo  
29. 11. Šest žen  
30. 11. Kytice 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 224 316 784, 
www.spejbl-hurvinek.cz.

2. 11. 14:00 a 16:30  Hurvínek mezi osly
3. 11. 10:30  Hurvínek mezi osly
  12:00  ZÁŽITKOVÝ WORKSHOP
  14:00  Hurvínek mezi osly
5. 11. 10:00  Hurvínek mezi osly
6. 11. 10:00 a 14:30 Hurvínek mezi osly
7. 11. 10:00  Hurvínkova Nebesíčka
8. 11. 10:00  Hurvínkova Nebesíčka
9. 11. 14:00 a 16:30  Hurvínkova Nebesíčka
10. 11. 10:30 a 14:00  Hurvínkova Nebesíčka
12. 11.14:30  Hurvínkova Nebesíčka
13. 11. 10:00  Hurvínkův popletený víkend
14. 11. 10:00  Hurvínkův popletený víkend
15. 11. 10:00  Hurvínkův popletený víkend
15. 11. 19:00  Dějiny kontra Spejbl
16. 11. 15:00  Dějiny kontra Spejbl (odpo-
lední představení pro dospělé) 
16. 11. 19:00  Dějiny kontra Spejbl (Noc 
divadel)
19. 11. 10:00  Past na Hurvínka
20. 11. 10:00  Past na Hurvínka
21. 11. 10:00  Past na Hurvínka
22. 11. 10:00  Past na Hurvínka
23. 11. 14:00 a16:30  Past na Hurvínka
24. 11. 10:30 a 14:00 Past na Hurvínka
     15:30  ZÁŽITKOVÝ WORKSHOP
26. 11. 10:00  Past na Hurvínka
28. 11. 10:00  Hurvínkův Mikuláš
29. 11. 10:00  Hurvínkův Mikuláš
30. 11. 10:30, 14:00, 16:30  Hurvínkův Mikuláš

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace vstu-
penek: tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedi-
vadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. Začátky 
představení v 19:30, není-li uvedeno jinak.

1. 11. Vražda krále Gonzaga
3. 11. Zimní pohádka
4. 11. Vzkříšení (s anglickými titulky)
5. 11.   Ucpanej systém
6. 11. Breivik  Klauzurní herecká cvičení studentů 
3. ročníku KALD DAMU.
7. 11. Přízraky
8. 11. Dealer’s Choice
9. 11. 16 a 19 hod. 
Hajdalácký folklorníček.  Představení folklorního 
souboru Rosénka. 
11. 11. Zásek
12. 11. Racek
13. 11.  Interview
14. 11. Cena Ferdinanda Vaňka počtvrté
15. 11. Cena Ferdinanda Vaňka počtvrté
18. 11. Václav Havel a DD: Zítra to spustíme aneb 
Kdo je tady gentleman  
19. 11. Elegance molekuly
25. 11. Kakadu
26. 11. Kakadu (derniéra)
27. 11. Absolutno
28. 11. Jak se Husákovi zdálo, že je Věra Čáslavská. 
Nadčasová groteska divadla Komediograf. 

ANTI.KVARIÁT DD
15. 11. v 19 a ve 21 hod. / Cena Ferdinanda Vaňka 
počtvrté
25. 11. ve 20 hod. / Večer jedna báseň 
Netradiční talk show Lukáše Pavláska
29. 11. ve 20 hod. / Jiří Stránský: Játra, I. premiéra 
30. 11. ve 20 hod. / Jiří Stránský: Játra, II. premiéra 

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.
VÝSTAVA
do 24. 11. / Lukáš Musil: Azajtókzáródnak!
Doprovodný program
10. 11. 15–16 hod. / Ilustrátorská dílna s Julianou 
Chomovou. 
24. 11. v 18 hod. / Dernisáž a komentovaná pro-
hlídka výstavy s autorem. 
30. 11. 2019 – 15. 2. 2020 / ŠLITR ŠLITR ŠLITR
60 let od vzniku divadla Semafor

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.
5. 11. v 16 hod.
Argentinský trakař, aneb Střípky z fejetonů Hany 
Švejnohové a písniček Jany Rychterové. Beseda 
v rámci projektu Fresh senior. Vstup volný.
6. 11. v 19 hod.
Jazz Gate: Peter Lipa / Tradiční vystoupení slo-
venského jazzového barda s vášní pro bluessové 
singly a kvalitní texty ve své rodné řeči, které mu 
píše na tělo Milan Lasica a další. 

VÝSTAVA 
do 30. listopadu / Nestáli stranou. Příběhy slav-
ných i dnes již neprávem opomíjených sportovců, 
kteří v osudových okamžicích naší novodobé 
historie neváhali a zapojili se do boje za svobodu 
a demokracii

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz
1. 11. 20:00 KONCERT / Vtlakukola, Mammas & 
Mammas
2. 11. 15:00 Bilbo Compagnie: Klaun Bilbo
2. 11. 20:00 KONCERT / Eliška Sýkorová, Justin 
Lavash
4. 11. 20:00 KONCERT / Fyah Son Bantu & The 
KissBite
5. 11. 18:30 PŘEDNÁŠKA / Ing. Arch. Zdeněk Lukeš: 
František Albert Libra (1891-1958) 

6. 11. 18:00 VERNISÁŽ /Tomáš Zika: Najít svět. Vstup 
volný
6. 11. 20:00 KONCERT / Choroš, Byl pes
7. 11. 20:00 Břevnovský divadelní spolek: Strašidlo 
cantervillské
8. 11. KONCERT / Ned Collette (AUS), Bára Zmeková
9. 11. 15:00 Divadlo Matěje Kopeckého: Jak pejsek 
Ferda potkal sluníčko
9. 11. 20:00 KONCERT / Jiří Konvrzek, Petr Linhart, 
Hmlisto
12. 11. 20:00 Turek & Turek uvádí: Hrdinové před 
i za zdí. Hudba rozděleného Berlína z času, kdy se 
zeď pomalu drolila.
13. 11. 18:00 KONCERT / PopMuseum uvádí: Stálo 
to za to. Vstup zdarma
Po projekci zahrají The Agony, Čístírna pokaždé 
jinak, Našrot a Plexis. Ke vstupu je nutná rezervace.
14. 11. 20:00 KONCERT / Tom Holliston (CAN), Selina 
Martin (CAN), Aran Epochal
15. 11. 20:00 KONCERT / Máma Bubo
16. 11. 15:00 Pruhované panenky: O Sněhurce
16. 11. 20:00 KONCERT / STP a hosté
18. 11. 19:30 BESEDA / 30 let: Skoro včera, a už 
v dějepisu. Vstup zdarma
19. 11. 20:00 KONCERT / Svatopluk & Sváťa Karásek, 
Chudák paní Popelková
20. 11. 16:00 Sváťovo dividlo: Kašpárek a Honza 
v pekle
20. 11. 20:00 KONCERT / Dybbuk & Zuby nehty
21. 11. 20:00 KONCERT / Oldřich Janota
22. 11. 20:00 KONCERT / Sylvie Krobová, Jana 
Vébrová
23. 11. 15:00 Divadlo Kasperle: Kašpárkova dobro-
družství
23. 11. 20:00 KONCERT / Jan Burian
25. 11. 19:00 Jiří Černý: Ro(c)kování  
26. 11. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Pavla Bičíková: S bato-
hem napříč Marokem
27. 11. 20:00 FILMOVÝ KLUB / Forman vs. Forman 
28. 11. 20:00 KONCERT / Rajtaraj
29. 11. 20:00 KONCERT / Jolly Joker & P.B.U., Jo-Ann
30. 11. 15:00 Divadlo Ka2: Kašpárkova nadílka
30. 11 20:00 KONCERT / Silvie Morasten, Barbora 
Špádová, Zdeněk Martínek

VÝSTAVA
1. 11. – 30. 11.  / Tomáš Zika: Najít svět
Kresby, grafika a malby z posledního období
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KULTURNÍ PROGRAMY

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je 
možné po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, 
www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, 
čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
12. 10. 2019 – 29. 3. 2020
Krása pro ženu stvořená 
Výstava prezentuje unikátní sbírku lidových čepců 
ze Slovenského národního muzea v Martině.

PŘEDNÁŠKY
6. 11. v 17 hod. Krása pro ženu stvořená. Dopro-
vodná přednáška k výstavě představí čepec jako 
důležitou součást ženského lidového oděvu. 

KOMENTOVANÁ VYCHÁZKA OKOLÍM MÜLLE-
ROVY VILY
10. 11. od 14 hod. Od Müllerovy vily starými 
Střešovicemi do evangelického sboru. Vycházka je 
zahájena ve Studijním a dokumentačním centru 
Norbertov. Průvodkyně: Hedvika Čenková.

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 
24, Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před 
prvním představením), tel.: 233 102 991, 
pokladna@dlabacov.cz, www.dlabacov.
cz. Kino senior 60 Kč, Baby kino 80 Kč.

1. 11. 16:00 Přes prsty /KINO SENIOR 
18:00 Poslední aristokratka 
20:30 Terminátor: Temný osud
2. 11. 20:30 Terminátor: Temný osud
3. 11. 14:00 Sněžný kluk
16:00 Addamsova rodina
18:00 Terminátor: Temný osud
20:15 Vlasta Chramostová – Bílá paní (projekce 
z originální filmové kopie)
4. 11. 16:00 Tintoretto: Rebel z Benátek /KINO 
SENIOR 
18:00 Panství Downton
20:15 Nabarvené ptáče 
5. 11. 18:00 L. Zibura: Pěšky mezi buddhisty a ko-
munisty /CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA
20:45 L. Zibura: Už nikdy pěšky po Arménii a Gruzii 
/CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA
6. 11. 19:30 Displace /český dokument o dancehal-
lové scéně na Jamajce 
7. 11. 19:30 Šansoniéra pro Kuře /BENEFIČNÍ 
KONCERT 
10. 11. 14:00 Legenda o sv. Martinovi (divadlo 
Pruhované panenky)
19:00 Zub za zub (divadlo Famílie)
11. 11. 16:00 Caravaggio: Duše a krev /KINO 
SENIOR 
12. 11. 18:30 Boží láska
20:30 Bitva u Midway
14. 11. 19:30 Romance / The Colective (dva doku-
menty o extrémním lyžování)
18. 11. 19:00 Doktor v nesnázích (divadlo Famílie)
20. 11. 16:00 Deštivý den v New Yorku /KINO 
SENIOR 
18:00 Doktor Spánek od Stephena Kinga
20:30 Ford v. Ferrari
24. 11. 14:00 O Zlaté rybě (divadlo Pruhované 
panenky)
16:00 Ledové království II
18:00 Vlastníci 
20:00 Vlasta Chramostová – Odcházení (projekce 
z originální filmové kopie)
25. 11. 16:00 Gauguin na Tahiti: Ztracený ráj /KINO 
SENIOR 

KLUBOVNA KULTURNÍ 
CENTRUM 
Generála Píky, Dejvice. Otevřeno pondělí – 
sobota od 14:00

1. 11. 20.00 Mutanti hledaj východisko / koncert
2. 11. 20.00 Minedate / koncert
4. 11. 19.00 Hospodský kvíz /soutěž
5. 11. 20.00 Tajemství Vesmíru 

18:00 Vlastníci 
20:00 Bitva u Midway
26. 11. 18:00 Boží láska
20:00 Ford versus Ferrari
27. 11. 16:00 Přes prsty /KINO SENIOR 
18:00 Amnestie 
20:15 Doktor Spánek od Stephena Kinga
29. 11. 16:00 Rocketman /KINO SENIOR
18:00 Amnestie (nový český film)
20:15 Na nože

INZERCE

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1. – 30. 11. výstava drátěných plastik Ladislava 
Lokajíčka, výstava je prodejní refektář, vstup volný.

neděle 3. 11. od 17.00 hod. / Dušičkový koncert 
v podání smíšeného sboru sv. Jiří z Vraného nad 
Vltavou pod vedením Alfonse Limpoucha, na pro-
gramu: L. van Beethoven, A. Dvořák, C. Franck, G. 
Verdi a další

neděle 10. 11. od 15.30 hod. / Svatomartinský 
koncert, účinkují: Duo Dacapo (Kateřina Macour-
ková Hlaváčová - flétna, Michal Macourek - klavír, 
Kateřina a Ondřej Macourkovi – housle a flétna), 
na programu: W. Popp, F. Borne, C. Saint-Saëns, J. 
Demersseman a W. A. Mozart

čtvrtek 14. 11. od 15.30 hod. / podzimní koncert 
studentů pěveckého oddělení prof. Virginie Walte-
rové z GMHS a jejích hostů

neděle 17. 11. od 17.00 hod. / slavnostní koncert 
duchovní hudby v podání Hornického pěveckého 
sboru Kladno pod vedením Jana Makaria s prů-
vodním slovem arciopata Břevnovského kláštera 
P. Prokopa Siostrzonka

čtvrtek 21. 11. od 18.00 hod. / dobročinná aukce 
na podporu Domova sv. Karla Boromejského 
a jeho služby nemocným seniorům

6. 11. 19.30 Ufajr, Monoskop / koncert
7. 11. 19.30 Sketa syn, Ploy / koncert
8. 11. 20.00 Bug‘n‘Dub / koncert
9. 11. 18.00 OSLAVA 10 LET KLUBOVNY
11. 11. 19.00 Žena, která špehovala sama sebe /
divadlo
12. 11. 19.00 Žena, která špehovala sama sebe /
divadlo 
14. 11. 19.30 D4MN, Push2Open / koncert
15. 11. 19.30 Přetlak věku, Pyré / koncert
18. 11. 19.30 TyVole / koncert
19. 11. 19.30 Tryptych / koncert
20. 11. 19.30 Resplandor, Death Ponee / koncert
21. 11. 19.30 Schrödingerova kočka, The Radicals 
/ koncert
23. 11. 20.00 Tatran / koncert
25. 11. 20.00 Derek aneb Příběh opravdového 
modela/divadlo
26. 11. 19.00 Zkušenosti / přednášky
27. 11. 20.30 Filmový klub
28. 11. 19.30 První poslední, Sf.Magdalena / 
koncert
30. 11. 19.30 HeleEli, Vilémova kapela / koncert
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INZERCE

INZERCE

ANGLICKY – NAUČÍM, připravím ke zkouškám. Tel: 607 943 359, 
mail: 1aj@email.cz

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

Prodám 4+kk 132m2 + balkony, Nová Liboc, klidné 
bydlení, RK nevolat tel: 777 250 283

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery firem s rodinami hle-
dáme pěkné byty v Praze. Garantujeme bezproblémový průběh 
nájmu. BEZ PROVIZE!  T: 605 993 268.

Originální vánoční dárek či gastronomický zážitek – ŠÉFKUCHAŘ 
DO DOMU. Petr Procházka 775 580 712

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc jen pro 2 
osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie výhodou, ale nemusí 
být, centrum do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK nevolat. 
Děkuji. 605 845 088

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton, sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Koupím byty pro své děti. Přímý zájemce. RK nevolat. 
Tel. : 702815516  

Správná odpověď ke kvízu z minulého čísla 
 zněla: ve Veleslavíně.
Výhercem publikace je Šárka Hladíková.

Ve středu 25. září oslavila 100. narozeniny 
Emilie Ryvolová. Za městskou část Praha 6 
jí donesl květinu a popřál především zdraví 
a spokojenost radní pro zdravotní a sociální 
politiku Marián Hošek (KDU-ČSL). 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

Nabídka kurzů na www.freshsenior.cz/kurzy
Výtvarný kurz – úterý 10:00 – 12:00 
Trénování paměti – 11:00 – 12:00
Kondiční a rehabilitační cvičení - středa 10:00 
– 11:00
Jóga – středa 11:05 – 12:05 a 12:10 – 13:10
Anglická konverzace – středa 10:00 – 11:00, 
11:05 – 12:05 a 12:10 – 13:10
Francouzská konverzace – čtvrtek 9:30 – 11:00 
a 11:05 – 12:35
Taj-ji – čtvrtek 10:00 – 11:00
Pevný střed těla – čtvrtek 11:05 – 12:05 a 12:10 
– 13:10

5. 11. v 16.00 Písecká brána / Argentinský 
trakař, aneb Střípky z fejetonů Hany Švejnoho-
vé a písniček Jany Rychterové.
hudební pořad

12. 11. v 16.00 Villa Pellé / Svatořečení Anežky 
České i události Sametové revoluce. Beseda 
s historičkou Jaroslavou Novákovou připomene 
rok 1989, který byl na události a změny velmi 
bohatý.

19. 11. v 16.00 Villa Pellé / Origami s Magdalé-
nou Hůlovou. Dílna, rezervace místa nutná.

26. 11. v 16.00 / Komentovaná prohlídka 
jedné z expozic Národního technického muzea. 
Rezervace místa nutná. 

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská  
služba Prahy 6. Informace získáte na: Irena 
Simeonová, tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 4. 11. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda
14,00–15,00 I. skupina
15,10–16,10 II. skupina
Úterý 5. 11. Stop zapomínání–I. skupina
14,00–15,30 Paměťová cvičení 

Úterý 5. 11. Kurz PC
15,30–16,15 I. skupina–začátečníci
16,15–17,00 II. skupina–mírně pokročilí
17,00–17,45 III. skupina–pokročilí

Čtvrtek 7. 11. Setkání při kytaře s Janem 
Blažkem, kaplanem ÚVN Střešovice
14,30–16,00 

Pondělí 11. 11. Harmonizační cvičení
14,00–15,00 I. skupina
15,10–16,10 II. skupina

Úterý 12. 11. Výtvarný ateliér 
13,00–15,30 Vyrábíme holubičky z šustí

Úterý 12. 11. Stop zapomínání–II. skupina
14,00–15,30 Paměťová cvičení 

Čtvrtek 14. 11. „Zdravý životní styl“ 
14,30–16,00 Přednáška České asociace 
pečovatelské služby.

Pondělí 18. 11. Cvičení na židlích pro podpo-
ru stability 
14,00–15,00 I. skupina
15,10–16,10 II. skupina

Úterý 19. 11. Stop zapomínání–I. skupina
14,00–15,30 Paměťová cvičení 

Úterý 19. 11. Kurz PC 
15,30–16,15 I. skupina–začátečníci
16,15–17,00 II. skupina–mírně pokročilí
17,00–17,45 III. skupina–pokročilí

Pondělí 25. 11. Cvičení s theraband  gumou
14,00–15,00 I. skupina
15,10–16,10 II. skupina

Úterý 26. 11. Výtvarný ateliér 
13,00–15,30 Vyrábíme holubičky z šustí

Úterý 26. 11. Stop zapomínání–II. skupina
14,00–15,30 Paměťová cvičení 

Středa 27. 11. „Humor v životě a ve zdraví“
14,30–16,00 Radkin Honzák, český  psychiatr, 
publicista, vysokoškolský pedagog. Je zastán-
cem psychosomatického přístupu.

Čtvrtek 28. 11. Toulky Prahou 
9,00 –11,00 Komentovaná prohlídka histo-
rické budovy Národního muzea. Sraz: před hl. 
vchodem v 9 hod. Vstup do muzea 70,- Kč.

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

DARUJTE K VÁNOCŮM  
SVÝM BLÍZKÝM VÝHODNOU 

 PERMANENTKU
KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

HAPPY HOURS, PO – PÁ, 12 - 14 HOD.

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS – PODBABA

Česká křesťanská 
akademie 
pořádá již řadu let přednášky 
zajímavých osobností 
na zajímavá témata.  

V pondělí 25. listopadu 
ve 20 hodin 

se bude Ondřej Kopecký ptát: Co je to 
paliativní péče? Na přibližně hodinové 
přednášky navazuje diskuse. Akce se koná 
v kostele sv. Vojtěcha (Thákurova ul.), 
vstupné je dobrovolné.
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Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
11/2019, vychází dne 31. října 2019. Uzávěrka příštího čísla dne 14. listopadu.
VYDAVATEL: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 Praha 6, IČ: 00063703, T: 220 189 111, www.praha6.cz
REDAKCE: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
INZERCE: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
DISTRIBUCE:  Česká distribuční, a. s.  
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek,  
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr.  
M. Baxa, mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžič-
ka, 602 176 922, jruzicka@praha6.cz; Mgr. O. Kolář; 
Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 778 543 831;  
Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvaculik@praha6.cz; 
Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková; Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@
pirati.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing.  
E. Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
místopředseda: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček,  
Bc. T. Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 

INZERCE

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A OPRAVA ŽALUZIÍ -VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK-
-NOVÉ ŽALUZIE. Tel:733720950 zdenek.janci@email.cz

Spolehlivá chůva nabízí hlídání dětí s možností doučování  učiva 
1. stupně ZŠ a drobného domácího úklidu. Tel. 776 317 139.

Stomatologie KUPETZOVÁ, Dejvice, Vítězné náměstí 10, 3. patro 
přijímá nové pacienty. Volejte na číslo 775 523 377 nebo pevná 
linka 233 342 474. Termín dostanete ihned nebo po domluvě 
následující den. 

Vojenské lesy a statky ČR, s.p. nabízí volná místa bezpečnostních pracovníků 
na místa v Praze ve 12 hodinovém nepřetržitém provozu. Požadavek trestní bez-
úhonnost a občanství ČR. Nabízíme výhody a jistoty práce ve státním podniku. 
Kontakt: 602 115 060, 724 071 133, 954 003 696, email: podatelna.vls@vls.cz

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz
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